Zamawiający:

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **Gmina Dobrzyniewo Duże**  ul. Białostocka 25,   16-002 Dobrzyniewo Duże  **POLSKA** | **Tel.** | **+48 (085) 742-81-55,** |
| **Fax.** | **+48 (085) 719-71-47** |
|  | |
| [**www.dobrzyniewo.pl**](http://www.dobrzyniewo.pl)  **e-mail:** [**kancelaria@dobrzyniewo.pl**](mailto:kancelaria@dobrzyniewo.pl)  [**zampubl@dobrzyniewo.pl**](mailto:zampubl@dobrzyniewo.pl)  godziny urzędowania:  poniedziałek - od 8:00 do 16:00  wtorek-piątek - od 7:30 do 15:30 | |

|  |  |
| --- | --- |
| Nr referencyjny nadany sprawie:  **Or.271.1.2018** |  |

**SPECYFIKACJA ISTOTNYCH WARUNKÓW**

**ZAMÓWIENIA PUBLICZNEGO**

**(SIWZ)**

INSTRUKCJA DLA WYKONAWCÓW

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| |  | | --- | | DLA | | PRZETARGU NIEOGRANICZONEGO | | prowadzanego zgodnie z postanowieniami ustawy z dnia 29 stycznia 2004r.  Prawo zamówień publicznych  (tekst jednolity: Dz.U. z 2017 r., poz. 1579 z późn. zm.), zwanej dalej ustawą Pzp |   NA DOSTAWĘ PN: |
| **„Dostawa oleju napędowego  na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże”** |

Dobrzyniewo Duże, dnia 16.01.2018 r.

Zatwierdzam:

Bogdan Zdanowicz – Wójt Gminy Dobrzyniewo Duże

**Niniejsza Specyfikacja Istotnych Warunków Zamówienia zawiera:**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **l.p.** | **Oznaczenie Tomów** | **Nazwa Tomu** |
|  | Część I | Instrukcja dla Wykonawców (IDW). |
|  | Część II | Wzór umowy. |

NAZWA:

**„Dostawa oleju napędowego na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże”**

|  |  |
| --- | --- |
| Nr referencyjny nadany sprawie: Or.271.1.2018 |  |

Część I

**INSTRUKCJA DLA WYKONAWCÓW**

**(IDW)**

**Część I – INSTRUKCJA DLA WYKONAWCÓW**

**Spis treści:**

[1. Nazwa i adres Zamawiającego 5](#_Toc503862321)

[4. Opis przedmiotu zamówienia. 5](#_Toc503862322)

[5. Zamówienia częściowe. 6](#_Toc503862323)

[6. Informacja o przewidywanych zamówieniach, o których mowa w art. 67 ust. 1 pkt 7 ustawy Pzp. Zamawiający nie przewiduje udzielenia zamówień, o których mowa w art. 67 ust. 1 pkt 7 ustawy Pzp. 7](#_Toc503862324)

[7. Informacja o ofercie wariantowej i umowie ramowej. 7](#_Toc503862325)

[8. Termin wykonania zamówienia 8](#_Toc503862326)

[9. Warunki udziału w postępowaniu. 8](#_Toc503862327)

[10. Wykaz oświadczeń i dokumentów, jakie mają dostarczyć Wykonawcy w celu potwierdzenia spełniania warunków udziału w postępowaniu oraz brak podstaw wykluczenia: 8](#_Toc503862328)

[11. Wykonawcy wspólnie ubiegający się o udzielenie zamówienia. 11](#_Toc503862329)

[12. Wadium. 12](#_Toc503862330)

[13. Wymagania dotyczące zabezpieczenia należytego wykonania umowy. 12](#_Toc503862331)

[14. Waluta, w jakiej będą prowadzone rozliczenia związane z realizacją niniejszego zamówienia publicznego. 12](#_Toc503862332)

[15. Opis sposobu przygotowania Oferty. 12](#_Toc503862333)

[16. Wyjaśnianie i zmiany w treści SIWZ 13](#_Toc503862334)

[17. Osoby uprawnione do porozumiewania się z Wykonawcami. 14](#_Toc503862335)

[18. Miejsce, termin i sposób złożenia Oferty. 14](#_Toc503862336)

[19. Zmiany lub wycofanie złożonej Oferty 15](#_Toc503862337)

[20. Miejsce i termin otwarcia Ofert. 15](#_Toc503862338)

[21. Tryb otwarcia Ofert. 15](#_Toc503862339)

[22. Termin związania Ofertą. 15](#_Toc503862340)

[23. Opis sposobu obliczenia ceny. 16](#_Toc503862341)

[24. Kryteria oceny ofert. 17](#_Toc503862342)

[25. Aukcja elektroniczna. 17](#_Toc503862343)

[26. Tryb oceny Ofert. 17](#_Toc503862344)

[28. Wykluczenie Wykonawcy. 18](#_Toc503862345)

[29. Odrzucenie Oferty 18](#_Toc503862346)

[30. Wybór Oferty i zawiadomienie o wyniku postępowania 19](#_Toc503862347)

[31. Informacja o formalnościach, jakie powinny zostać dopełnione po wyborze Oferty w celu zawarcia umowy w sprawie zamówienia publicznego 19](#_Toc503862348)

[31.1. Zamawiający zawrze z Wykonawcą umowę na warunkach określonych we wzorze umowy (Tom II SIWZ). 19](#_Toc503862349)

[31.2. Zawarcie umowy z Wykonawcą, którego oferta została uznana za najkorzystniejszą nastąpi w terminie określonym zgodnie z art. 94 ust. 1 pkt 1 lub 2 ustawy Pzp. 19](#_Toc503862350)

[31.3. Wykonawca, którego oferta zostanie wybrana jako najkorzystniejsza, przed podpisaniem umowy winien wnieść zabezpieczenie należytego wykonania umowy zgodnie z pkt. 13 IDW. 19](#_Toc503862351)

[31.4. Zamawiający może żądać od Wykonawcy, którego oferta została wybrana, umowy regulującej współpracę podmiotów występujących wspólnie. 19](#_Toc503862352)

[32. Unieważnienie postępowania 19](#_Toc503862353)

[33. Środki ochrony prawnej przysługujące Wykonawcom w toku postępowania o udzielenie zamówienia. 19](#_Toc503862354)

[34. Informacja o sposobie porozumiewania się Zamawiającego z Wykonawcami oraz przekazywania oświadczeń lub dokumentów. 20](#_Toc503862355)

[35. Podwykonawstwo. 21](#_Toc503862356)

[36. Zmiany postanowień zawartej umowy. 21](#_Toc503862357)

# Nazwa i adres Zamawiającego

|  |  |
| --- | --- |
| Nazwa:  NIP:  Adres:  Strona internetowa:  E-mail:  Numer telefonu:  Numer faksu:  Godziny urzędowania: | Gmina Dobrzyniewo Duże  966-18-44-107  ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże, woj. podlaskie  www.dobrzyniewo.pl  [kancelaria@dobrzyniewo.pl](mailto:kancelaria@dobrzyniewo.pl) , zampubl@dobrzyniewo.pl  (85) 742-81-55  (85) 719-71-47  poniedziałek od 8.00.do 16.00  wtorek-piątek od 7:30 do 15:30 |

1. **Definicje**

Na potrzeby niniejszej SIWZ przyjęto definicje zgodnie z ustawą z dnia 29 stycznia 2004 r. Prawo zamówień publicznych (tekst jednolity: Dz.U. z 2017 r., poz. 1579 z późn. zm.), zwaną dalej ustawą Pzp.

1. **Tryb udzielania zamówienia i inne podstawy prawne**

Niniejsze postępowanie prowadzone jest w trybie przetargu nieograniczonego, na podstawie art. 39 i nast. ustawy Pzp, zgodnie z przepisami obowiązującymi dla zamówień, których wartość nie przekracza kwoty określonej w przepisach wydanych na podstawie art. 11 ust. 8 ustawy Pzp.

W sprawach nie uregulowanych niniejszą SIWZ bądź w sytuacji rozbieżności postanowień SIWZ w stosunku do ustawy Pzp, odpowiednie zastosowanie i nadrzędne znaczenie mają przepisy ustawy Pzp oraz przepisy wykonawcze wydane na jej podstawie.

Zamawiający będzie korzystał z uprawnienia wynikającego z art. 24 aa ust.1 ustawy Pzp i przewiduje zastosowanie procedury tam opisanej.

# Opis przedmiotu zamówienia.

* 1. Przedmiotem zamówienia jest dostawa oleju napędowego na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże.
  2. Szczegółowe warunki wykonywania przedmiotu zamówienia określono w pkt. 5 IDW oraz we wzorze umowy odpowiednio dla danego zadania (Część II SIWZ).
  3. Oznaczenie przedmiotu zamówienia według CPV (Wspólny Słownik Zamówień):

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **Lp.** | **Kod CPV** | **Opis** |
| 1. | 09134000-7 | Oleje napędowe |

* 1. Jeżeli w opisie przedmiotu zamówienia wskazano jakikolwiek znak towarowy, patent, czy pochodzenie – należy przyjąć, że wskazane patenty, znaki towarowe, pochodzenie określają parametry techniczne, eksploatacyjne, użytkowe, co oznacza, że Zamawiający dopuszcza złożenie Oferty w tej części przedmiotu zamówienia o równoważnych parametrach technicznych, eksploatacyjnych i użytkowych. Jeśli przedmiot zamówienia opisany jest za pomocą norm, europejskich ocen technicznych, aprobat, specyfikacji technicznych i systemów referencji technicznych, że Zamawiający zgodnie z art. 30 ust. 4 ustawy Pzp, dopuszcza rozwiązania równoważne opisywanym. Jeżeli w SIWZ podano nazwy lub typy materiałów i produktów, to mają one na celu wskazanie parametrów jakościowych. W przypadku materiałów i produktów określonych nazwą producenta, że Zamawiający dopuszcza zastosowanie materiałów równoważnych, o parametrach nie niższych niż materiałów wskazanych nazwą. Jeżeli Zamawiający przy opisie przedmiotu zamówienia wskazał oznaczenie konkretnego producenta lub konkretny produkt, to dopuszcza jednocześnie produkty równoważne o parametrach jakościowych i cechach użytkowych, co najmniej na poziomie parametrów wskazanego produktu, uznając tym samym każdy produkt o wskazanych parametrach lub lepszych.
  2. Zgodnie z art. 30 ust. 5 ustawy Prawo zamówień publicznych, wykonawca, który powołuje się na rozwiązania równoważne do opisanych przez Zamawiającego, jest obowiązany wykazać, że oferowane przez niego dostawy, usługi lub roboty budowlane spełniają wymagania określone przez Zamawiającego lub charakteryzują się lepszymi parametrami (np. przedstawić porównanie parametrów technicznych wymaganych przez Zamawiającego z parametrami oferowanego sprzętu itp.).

# Zamówienia częściowe.

* 1. Zamawiający dzieli zamówienie na zadania (części) i dopuszcza składanie ofert częściowych na wszystkie lub wybrane zadania (części).
  2. Przedmiot zamówienia podzielono na dwa zadania:
     1. **Zadanie I:** Dostawa oleju napędowego na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże.

1. Zadanie I obejmuje realizację cyklicznych dostaw oleju napędowego (dalej: olej ON), jedna dostawa ok. 2200 l, w łącznej maksymalnej ilości 45000 litrów spełniającego wymagania aktualnej normy PN-EN 590:2013-12 oraz rozporządzenia Ministra Gospodarki z dnia 09 października 2015 r. w sprawie wymagań jakościowych dla paliw ciekłych (Dz.U. z 2015 r. poz. 1680), do Gminy Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże;
2. Zamawiane partie oleju ON dostarczane będą od poniedziałku do piątku między godziną 08.00, a 14.00, na koszt Wykonawcy wliczony w cenę, w terminie do 24 godzin od momentu otrzymania zamówienia, które będzie składane w dni robocze do godziny 10:00, zgodnie z ustaleniami wynikającymi z umowy;
3. W celu realizacji zamówienia Wykonawca musi dysponować środkami transportowymi spełniającymi warunki techniczne do przewozu paliw płynnych oraz:
4. posiadającymi licznik i możliwość wydruku ilości wydanego paliwa, z jednoczesnym przeliczeniem na ilość paliwa wydanego w temperaturze referencyjnej   
   150 C, data, typ paliwa oraz godzina rozładunku,
5. zapewniającymi spuszczanie paliwa poprzez króciec rury zlewowej o średnicy 65 mm;
6. W przypadku uszkodzeń/awarii urządzeń Zamawiającego spowodowanych niewłaściwą jakością dostarczonego paliwa (o parametrach jakościowych niezgodnych z parametrami jakościowymi określonymi w przekazanej kopii świadectwa jakości oleju), wszelkie koszty związane z powołaniem rzeczoznawcy i oceną techniczną oraz koszty napraw pokryje Wykonawca;
7. **Wykonawca zawrze i utrzyma w ważności przez cały okres realizacji Umowy umowę ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej na sumę gwarancyjną nie niższą niż 100.000 zł (sto tysięcy złotych).**
8. Zamawiający oświadcza że paliwo będzie wykorzystywane wyłącznie do celów własnych i nie będzie odsprzedawane (również poza granice państwa).
9. Rozliczenie i fakturowanie odbywało się będzie na podstawie legalizowanego licznika autocysterny w m3 w temp. referencyjnej 15°C.
10. Zamawiający informuje, ze w przypadku dokonywania kontroli zgodności parametrów jakościowych dostarczanego paliwa będzie przekazywał próbki do laboratorium
11. Podane ilości stanowią maksymalną ilość przewidzianą do zakupu w ciągu trwania umowy. Zamawiający informuje, iż podane ilości mogą być mniejsze. W takim przypadku Wykonawcy nie będą przysługiwać żadne roszczenia wobec Zamawiającego.
    * 1. **Zadanie II:** Dostawa oleju napędowego (arktycznego) na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże.
12. Zadanie II obejmuje realizację cyklicznych dostaw oleju napędowego (arktycznego), jedna dostawa ok. 2200 l, w łącznej maksymalnej ilości do 4800 litrów, o polepszonych właściwościach niskotemperaturowych, spełniającego wymagania aktualnej normy PN-EN 590:2013-12 oraz rozporządzenia Ministra Gospodarki z dnia 09 października 2015 r. w sprawie wymagań jakościowych dla paliw ciekłych (Dz.U. z 2015 r. poz. 1680), do Gminy Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże;
13. Zamawiane partie oleju ON (arktycznego) dostarczane będą od poniedziałku do piątku między godziną 08.00, a 14.00, na koszt Wykonawcy wliczony w cenę, w terminie do 36 godzin od momentu otrzymania zamówienia, które będzie składane w dni robocze do godziny 10:00, zgodnie z ustaleniami wynikającymi z umowy;
14. W celu realizacji zamówienia Wykonawca musi dysponować środkami transportowymi spełniającymi warunki techniczne do przewozu paliw płynnych oraz:
15. posiadającymi licznik i możliwość wydruku ilości wydanego paliwa, z jednoczesnym przeliczeniem na ilość paliwa wydanego w temperaturze referencyjnej   
    150 C, data, typ paliwa oraz godzina rozładunku,
16. zapewniającymi spuszczanie paliwa poprzez króciec rury zlewowej o średnicy 65 mm;
17. W przypadku uszkodzeń/awarii urządzeń Zamawiającego spowodowanych niewłaściwą jakością dostarczonego paliwa (o parametrach jakościowych niezgodnych z parametrami jakościowymi określonymi w przekazanej kopii świadectwa jakości oleju), wszelkie koszty związane z powołaniem rzeczoznawcy i oceną techniczną oraz koszty napraw pokryje Wykonawca;
18. **Wykonawca zawrze i utrzyma w ważności przez cały okres realizacji Umowy umowę ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej na sumę gwarancyjną nie niższą niż 100.000 zł (sto tysięcy złotych).**
19. Zamawiający oświadcza że paliwo będzie wykorzystywane wyłącznie do celów własnych i nie będzie odsprzedawane (również poza granice państwa).
20. Rozliczenie i fakturowanie odbywało się będzie na podstawie legalizowanego licznika autocysterny w m3 w temp. Referencyjnej 15°C.
21. Zamawiający informuje, ze w przypadku dokonywania kontroli zgodności parametrów jakościowych dostarczanego paliwa będzie przekazywał próbki do laboratorium
22. Podane ilości stanowią maksymalną ilość przewidzianą do zakupu w ciągu trwania umowy. Zamawiający informuje, iż podane ilości te mogą być mniejsze (w przypadku ON arktycznego nawet zerowe). W takim przypadku Wykonawcy nie będą przysługiwać żadne roszczenia wobec Zamawiającego.

# Informacja o przewidywanych zamówieniach, o których mowa w art. 67 ust. 1 pkt 7 ustawy Pzp. Zamawiający nie przewiduje udzielenia zamówień, o których mowa w art. 67 ust. 1 pkt 7 ustawy Pzp.

# Informacja o ofercie wariantowej i umowie ramowej.

* 1. Zamawiający nie dopuszcza składania ofert wariantowych.
  2. Zamawiający nie przewiduje zawarcia umowy ramowej.

# Termin wykonania zamówienia

Zamówienie będzie realizowane od dnia podpisania umowy do 31.12.2018 r. Termin rozpoczęcia realizacji zamówienia może się zmienić, w zależności od terminu zakończenia niniejszego postępowania przetargowego.

# Warunki udziału w postępowaniu.

* 1. O udzielenie zamówienia mogą ubiegać się Wykonawcy, którzy:
     1. nie podlegają wykluczeniu na podstawie art. 24 ust. 1 i art. 24 ust. 5 pkt 1 i pkt 5 – 8 ustawy Pzp;
     2. spełniają warunki udziału w postępowaniu dotyczące:

1) *kompetencji lub uprawnień do prowadzenia określonej działalności zawodowej, o ile wynika to z odrębnych przepisów, to jest*:

a) koncesję na obrót paliwami płynnymi, o której mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo energetycznie (t.j. Dz. U. z 2017 r. poz. 220, 791, 1089, 1387, 1566),

b) licencję na wykonywanie krajowego transportu drogowego rzeczy zgodnie ustawą z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 1907, 1935, 1948 z późn. zm.) lub zaświadczenie na krajowe przewozy drogowe własne wystawione na podstawie ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 1907, 1935, 1948 z późn. zm.);

W celu spełniania przez Wykonawcę warunków udziału w postępowaniu dotyczących kompetencji lub uprawnień do prowadzenia określonej działalności zawodowej do oferty Wykonawca dołącza aktualne na dzień składania ofert oświadczenie stanowiące załącznik nr 2 do niniejszej IDW.

Następnie w celu potwierdzenia spełniania warunków udziału w postępowaniu Wykonawca, którego oferta została oceniona jako najkorzystniejsza zobowiązany jest złożyć na wezwanie Zamawiającego w trybie art. 26 ust. 2 ustawy Pzp:

a) koncesję na obrót paliwami płynnymi, o której mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo energetycznie (t.j. Dz. U. z 2017 r. poz. 220, 791, 1089, 1387, 1566),

b) licencję na wykonywanie krajowego transportu drogowego rzeczy zgodnie ustawą z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 1907, 1935, 1948 z późn. zm.) lub zaświadczenie na krajowe przewozy drogowe własne wystawione na podstawie ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 1907, 1935, 1948 z późn. zm.).

2) sytuacji ekonomicznej lub finansowej: nie dotyczy

3) zdolności technicznej lub zawodowej: nie dotyczy

# Wykaz oświadczeń i dokumentów, jakie mają dostarczyć Wykonawcy w celu potwierdzenia spełniania warunków udziału w postępowaniu oraz brak podstaw wykluczenia:

* 1. Każdy z Wykonawców wraz z ofertą składa aktualne na dzień składania ofert oświadczenie stanowiące wstępne potwierdzenie, że Wykonawca nie podlega wykluczeniu oraz spełnia warunki udziału w postępowaniu, w formie oświadczenia które stanowi załącznik nr 2 do IDW.

Oświadczenie składane jest w formie pisemnej.

* 1. Zamawiający przed udzieleniem zamówienia może wezwać w trybie art. 26 ust. 2 ustawy Pzp Wykonawcę, którego oferta została najwyżej oceniona, do złożenia w wyznaczonym, nie krótszym niż 5 dni, terminie aktualnych na dzień złożenia oświadczeń lub dokumentów potwierdzających spełnianie warunków udziału w postępowaniu i brak podstaw do wykluczenia.
  2. **Na wezwanie Zamawiającego, skierowane do Wykonawcy w trybie art. 26 ust. 2 ustawy Pzp Wykonawca zobowiązany jest złożyć następujące oświadczenia i dokumenty:** 
     1. w celu potwierdzenia spełniania warunków, których mowa w art. 25 ust. 1 pkt 1 ustawy Pzp:

1) w zakresie kompetencji lub uprawnień do prowadzenia określonej działalności zawodowej, o ile wynika to z odrębnych przepisów:

a) koncesję na obrót paliwami płynnymi, o której mowa w ustawie z dnia 10 kwietnia 1997 r. Prawo energetycznie (t.j. Dz. U. z 2017 r. poz. 220, 791, 1089, 1387, 1566),

b) licencję na wykonywanie krajowego transportu drogowego rzeczy zgodnie ustawą z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 1907, 1935, 1948 z późn. zm.) lub zaświadczenie na krajowe przewozy drogowe własne wystawione na podstawie ustawy z dnia 6 września 2001 r. o transporcie drogowym (t.j. Dz. U. z 2016 r. poz. 1907, 1935, 1948 z późn. zm.);

2) w zakresie zdolności technicznej lub zawodowej: nie dotyczy

* + 1. w celu potwierdzenia braku podstaw do wykluczenia wykonawcy z postępowania o udzielenie zamówienia w okolicznościach o których mowa w art. 25 ust. 1 pkt 3 ustawy Pzp:

Wykonawca składa: odpis z właściwego rejestru lub z centralnej ewidencji i informacji o działalności gospodarczej, jeżeli odrębne przepisy wymagają wpisu do rejestru lub ewidencji, w celu potwierdzenia braku podstaw wykluczenia na podstawie art. 24 ust. 5 pkt 1 ustawy Pzp.

(w przypadku wykonawcy zarejestrowanego w polskim Krajowym Rejestrze Sądowym

lub polskiej Centralnej Ewidencji i Informacji o Działalności Gospodarczej, zamawiający

dla potwierdzenia braku podstaw wykluczenia na podstawie art. 24 ust. 5 pkt 1 ustawy Pzp, skorzysta z dokumentów znajdujących się w ogólnie dostępnych bazach danych).

**10.4. Dokumenty podmiotów zagranicznych:**

Jeżeli wykonawca ma siedzibę lub miejsce zamieszkania poza terytorium Rzeczypospolitej Polskiej, zamiast dokumentów, o których mowa w pkt 10.3.2. - składa dokument lub dokumenty wystawione w kraju, w którym wykonawca ma siedzibę lub miejsce zamieszkania, potwierdzające, że nie otwarto jego likwidacji ani nie ogłoszono upadłości - wystawiony nie wcześniej niż 6 miesięcy przed upływem terminu składania ofert.

Jeżeli w kraju, w którym wykonawca ma siedzibę lub miejsce zamieszkania lub miejsce zamieszkania ma osoba, której dokument dotyczy, nie wydaje się dokumentów, o których mowa powyżej, zastępuje się je dokumentem, zawierającym odpowiednio oświadczenie wykonawcy, ze wskazaniem osoby albo osób uprawnionych do jego reprezentacji, lub oświadczenie osoby, której dokument miał dotyczyć, złożone przed notariuszem lub przed organem sądowym, administracyjnym albo organem samorządu zawodowego lub gospodarczego właściwym ze względu na siedzibę lub miejsce zamieszkania wykonawcy lub miejsce zamieszkania tej osoby - wystawionym nie wcześniej niż 6 miesięcy przed upływem terminu składania ofert. W przypadku wątpliwości co do treści dokumentu złożonego przez wykonawcę, zamawiający może zwrócić się do właściwych organów odpowiednio kraju, w którym wykonawca ma siedzibę lub miejsce zamieszkania lub miejsce zamieszkania ma osoba, której dokument dotyczy, o udzielenie niezbędnych informacji dotyczących tego dokumentu.

**10.5. Dokumenty dotyczące przynależności do tej samej grupy kapitałowej:**

W terminie 3 dni od dnia zamieszczenia przez Zamawiającego na stronie internetowej informacji, o których mowa w art. 86 ust. 5 ustawy Pzp (Informacja z otwarcia ofert), każdy Wykonawca, bez odrębnego wezwania, składa oświadczenie o przynależności lub braku przynależności do tej samej grupy kapitałowej, z Wykonawcą lub Wykonawcami, którzy złożyli oferty w niniejszym postępowaniu (o której mowa w art. 24 ust. 1 pkt 23 ustawy Pzp). Wzór oświadczenia – załącznik nr 3 do IDW.

**10.6. Korzystanie przez Wykonawcę ze zdolności technicznych innych podmiotów:**

1) Wykonawca może w celu potwierdzenia spełniania warunków udziału w postępowaniu, w stosownych sytuacjach oraz w odniesieniu do konkretnego zamówienia, lub jego części, polegać na zdolnościach technicznych lub zawodowych innych podmiotów, niezależnie od charakteru prawnego łączących go z nim stosunków prawnych;

2) Wykonawca, który polega na zdolnościach lub sytuacji innych podmiotów, musi udowodnić Zamawiającemu, że realizując zamówienie, będzie dysponował niezbędnymi zasobami tych podmiotów, w szczególności przedstawiają wraz z ofertą oryginał zobowiązania tych podmiotów do oddania mu do dyspozycji niezbędnych zasobów na potrzeby realizacji zamówienia (wzór stanowi załącznik nr 4 do niniejszej IDW);

3) Zamawiający oceni, czy udostępniane Wykonawcy przez inne podmioty zdolności techniczne lub zawodowe, pozwalają na wykazanie przez wykonawcę spełniania warunków udziału w postępowaniu oraz bada, czy nie zachodzą wobec tego podmiotu podstawy wykluczenia, o których mowa w art. 24 ust. 5 pkt 1 ustawy Pzp;

6) Jeżeli zdolności techniczne lub zawodowe podmiotu, o którym mowa w pkt 1, nie potwierdzają spełnienia przez wykonawcę warunków udziału w postępowaniu lub zachodzą wobec tych podmiotów podstawy wykluczenia, Zamawiający żąda, aby Wykonawca w terminie określonym przez Zamawiającego:

a) zastąpił ten podmiot innym podmiotem lub podmiotami lub

b) zobowiązał się do osobistego wykonania odpowiedniej części zamówienia, jeżeli wykaże zdolności techniczne lub zawodowe o których mowa w pkt 1.

* 1. **Dokumenty podmiotów trzecich**
     1. W celu oceny, czy wykonawca polegając na zdolnościach lub sytuacji innych podmiotów na zasadach określonych w art. 22a ustawy, będzie dysponował niezbędnymi zasobami w stopniu umożliwiającym należyte wykonanie zamówienia publicznego oraz oceny, czy stosunek łączący wykonawcę z tymi podmiotami gwarantuje rzeczywisty dostęp do ich zasobów, Zamawiający żąda:
     2. przedstawienia oryginału pisemnego zobowiązania tych podmiotów do oddania mu do dyspozycji niezbędnych zasobów na okres korzystania z nich przy wykonaniu zamówienia (*zobowiązanie należy złożyć wraz z ofertą*)
     3. dokumentów, które określają w szczególności:
  2. zakres dostępnych wykonawcy zasobów innego podmiotu,
  3. sposób wykorzystania zasobów innego podmiotu, przez wykonawcę, przy wykonywaniu zamówienia publicznego;
  4. zakres i okres udziału innego podmiotu przy wykonywaniu zamówienia publicznego;
  5. czy podmiot, na zdolnościach którego wykonawca polega w odniesieniu do warunków udziału w postępowaniu dotyczących wykształcenia, kwalifikacji zawodowych lub doświadczenia, zrealizuje roboty budowlane lub usługi, których wskazane zdolności dotyczą.
     1. Zamawiający żąda od Wykonawcy, który polega na zdolnościach lub sytuacji innych podmiotów na zasadach określonych w art. 22a ustawy Pzp, przedstawienia w odniesieniu do tych podmiotów dokumentów wymienionych w pkt. 10.3.2. IDW.

# Wykonawcy wspólnie ubiegający się o udzielenie zamówienia.

* 1. Wykonawcy mogą wspólnie ubiegać się o udzielenie zamówienia - **w tym przypadku ustanawiają pełnomocnika** do reprezentowania w postępowaniu o udzielenie zamówienia, albo reprezentowania w postępowaniu i zawarcia umowy w sprawie zamówienia publicznego. Przepisy dotyczące wykonawcy stosuje się odpowiednio do wykonawców wspólnie ubiegających się o udzielenie zamówienia. Dokument pełnomocnictwa musi być załączony do oferty i zawierać w szczególności wskazanie: postępowania o zamówienie publiczne którego dotyczy, wykonawców wspólnie ubiegających się o udzielenie zamówienia, ustanowionego pełnomocnika oraz zakres jego umocowania, obejmujący przede wszystkim:
* reprezentowanie wykonawców wspólnie ubiegających się o udzielenie zamówienia publicznego;
* zaciąganie zobowiązań w imieniu wykonawców wspólnie ubiegających się o udzielenie zamówienia publicznego;
* złożenie oferty wspólnie;
* prowadzenie korespondencji i podejmowanie zobowiązań związanych z postępowaniem o udzielenie zamówienia publicznego.
  1. Dokument pełnomocnictwa musi być podpisany w imieniu wszystkich wykonawców ubiegających się wspólnie o udzielenie zamówienia, w tym wykonawcę ustanowionego jako pełnomocnika i przez osoby uprawnione do składania oświadczeń woli wymienione we właściwym rejestrze lub ewidencji wykonawcy. **Stosowne pełnomocnictwo należy dołączyć do oferty w formie oryginału pełnomocnictwa lub kopii poświadczonej notarialnie.**
  2. W przypadku składania oferty przez wykonawców wspólnie ubiegających się o udzielenie zamówienia, wypełnione oświadczenie stanowiące załącznik nr 2 **składa każdy z wykonawców wspólnie ubiegających się o zamówienie**.
  3. Wykonawcy wspólnie ubiegający się o udzielenie zamówienia publicznego ponoszą solidarną odpowiedzialność za wykonanie umowy.
  4. W przypadku wspólnego ubiegania się o zamówienie przez Wykonawców są oni zobowiązani, na wezwanie w trybie art. 26 ust. 2 ustawy Pzp złożyć dokumenty i oświadczenia o których mowa w pkt 10.3. IDW, przy czym:

1. warunki określone w pkt 9.1.2. IDW winien spełniać co najmniej jeden z tych Wykonawców albo wszyscy ci Wykonawcy wspólnie;
2. dokumenty na potwierdzenie spełnienia warunków udziału w postępowaniu, o których mowa w pkt. 10.3.1. IDW składa co najmniej jeden z tych Wykonawców albo wszyscy ci Wykonawcy wspólnie.
3. dokumenty i oświadczenia na potwierdzenie braku podstaw do wykluczenia wskazane o których mowa w pkt 10.3.2. IDW składa każdy z Wykonawców oddzielnie.

# Wadium.

Zamawiający nie wymaga wniesienia wadium.

# Wymagania dotyczące zabezpieczenia należytego wykonania umowy.

Zamawiający nie wymaga wniesienia zabezpieczenia należytego wykonania umowy.

# Waluta, w jakiej będą prowadzone rozliczenia związane z realizacją niniejszego zamówienia publicznego.

Wszelkie rozliczenia związane z realizacją niniejszego zamówienia publicznego dokonywane będą w PLN.

# Opis sposobu przygotowania Oferty.

**15.1. Wymagania podstawowe.**

* 1. Każdy Wykonawca może złożyć tylko jedną ofertę.
  2. Ofertę należy przygotować ściśle według wymagań określonych w niniejszej SIWZ.
  3. Oferta musi być podpisana przez osoby upoważnione do reprezentowania Wykonawcy (Wykonawców wspólnie ubiegających się o udzielenie zamówienia). Oznacza to, iż jeżeli z dokumentu (ów) określającego (-ych) status prawny Wykonawcy (-ów) lub pełnomocnictwa (pełnomocnictw) wynika, iż do reprezentowania Wykonawcy (-ów) upoważnionych jest łącznie kilka osób dokumenty wchodzące w skład oferty muszą być podpisane przez wszystkie te osoby.
  4. Jeżeli upoważnienie osób podpisujących ofertę do jej podpisania nie wynika wprost z dokumentu stwierdzającego status prawny Wykonawcy (z właściwego rejestru), to do oferty należy dołączyć pełnomocnictwo podpisane przez osoby do tego upoważnione. **Pełnomocnictwo powinno być złożone w oryginale lub jako kopia poświadczona notarialnie**.
  5. Wzory dokumentów dołączonych do niniejszej IDW powinny zostać wypełnione przez Wykonawcę i dołączone do oferty bądź też przygotowane przez Wykonawcę w zgodnej z niniejszą IDW formie.
  6. Wykonawca ponosi wszelkie koszty związane z przygotowaniem i złożeniem oferty.
  7. Podpisy nieczytelne powinny zostać opatrzone pieczęcią umożliwiającą identyfikację, bądź do Oferty powinna zostać załączona karta wzorów podpisów.

**15.2. Forma Oferty.**

1) Oferta powinna być sporządzona w języku polskim, w 1 egzemplarzu, mieć formę pisemną pod rygorem nieważności i format nie większy niż A4. Dokumenty sporządzone w języku obcym są składane wraz z tłumaczeniem na język polski. W razie wątpliwości uznaje się, iż wersja polska jest wersją wiążącą.

1. Zaleca się, aby dokumenty przygotowywane samodzielnie przez Wykonawcę na podstawie wzorów stanowiących załączniki do niniejszej IDW miały formę wydruku komputerowego lub maszynopisu.
2. Całość Oferty powinna być złożona w formie uniemożliwiającej jej przypadkowe zdekompletowanie.
3. Zaleca się, aby wszystkie zapisane strony oferty były ponumerowane.
4. Wszelkie miejsca w Ofercie, w których Wykonawca naniósł poprawki lub zmiany wpisywanej przez siebie treści muszą być parafowane przez osobę (osoby) podpisującą (podpisujące) ofertę.

**15.3. Zawartość Oferty.**

* + 1. Kompletna Oferta musi zawierać:

1. Formularz Oferty, sporządzony na podstawie wzoru stanowiącego załącznik nr 1 do niniejszej IDW,
2. stosowne Pełnomocnictwo(a) - w przypadku, gdy upoważnienie do podpisania oferty nie wynika bezpośrednio z właściwego rejestru,
3. w przypadku Wykonawców wspólnie ubiegających się o udzielenie zamówienia, dokument ustanawiający pełnomocnika do reprezentowania ich w postępowaniu o udzielenie zamówienia albo reprezentowania w postępowaniu i zawarcia umowy w sprawie niniejszego zamówienia publicznego,
4. Oświadczenie wstępne, które stanowi załącznik nr 2 do IDW,

**15.4. Informacje stanowiące tajemnicę przedsiębiorstwa w rozumieniu przepisów o zwalczaniu nieuczciwej konkurencji.**

15.4.1. Nie ujawnia się informacji stanowiących tajemnicę przedsiębiorstwa w rozumieniu przepisów o zwalczaniu nieuczciwej konkurencji, jeżeli Wykonawca, nie później niż w terminie składania ofert zastrzegł, że nie mogą być one udostępniane oraz wykazał, iż zastrzeżone informacje stanowią tajemnicę przedsiębiorstwa. Oświadczenie o takim zastrzeżeniu może być złożone w Formularzu Oferty stanowiącym załącznik nr 1 do niniejszej IDW.

15.4.2. Wykonawca nie może zastrzec informacji, o których mowa w art. 86 ust. 4 ustawy Pzp.

15.4.3. Wszelkie informacje stanowiące tajemnicę przedsiębiorstwa w rozumieniu ustawy z dnia 16 kwietnia 1993 r. o zwalczaniu nieuczciwej konkurencji (Dz. U. z 2003 r. Nr 153, poz. 1503 ze zm.), które Wykonawca pragnie zastrzec jako tajemnicę przedsiębiorstwa, winny być załączone w osobnym zamkniętym opakowaniu, w sposób umożliwiający łatwe od niej odłączenie i opatrzone napisem: „Informacje stanowiące tajemnicę przedsiębiorstwa – nie udostępniać”, z zachowaniem kolejności numerowania stron oferty.

# Wyjaśnianie i zmiany w treści SIWZ

* 1. Wykonawca może zwrócić się do Zamawiającego o wyjaśnienie treści Specyfikacji Istotnych Warunków Zamówienia. Zamawiający jest obowiązany niezwłocznie udzielić wyjaśnień, chyba że wniosek o wyjaśnienie treści SIWZ wpłynął do niego później niż do końca dnia, w którym upływa połowa wyznaczonego terminu składania ofert. W takim przypadku Zamawiający może udzielić wyjaśnień albo pozostawić wniosek bez rozpoznania.
  2. Zamawiający udzieli wyjaśnień niezwłocznie, jednak nie później niż na 2 dni przed upływem terminu składnia ofert.
  3. **Prośbę o wyjaśnienia należy przesłać na adres:**

Urząd Gminy Dobrzyniewo Duże

ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże

tel. (85) 7428155

tel./fax. (85) 7197147

e-mail: [zampubl@dobrzyniewo.pl](mailto:zampubl@dobrzyniewo.pl)

znak postępowania: Or.271.1.2018

* 1. Treść zapytań wraz z wyjaśnieniami Zamawiający przekaże Wykonawcom, którym przekazał SIWZ, bez ujawniania źródła zapytania, oraz zamieści na stronie internetowej: <http://www.dobrzyniewo.pl>
  2. W uzasadnionych przypadkach Zamawiający może przed upływem terminu składania ofert zmienić treść SIWZ. Dokonaną zmianę SIWZ Zamawiający przekaże niezwłocznie wszystkim wykonawcom, którym przekazano SIWZ, oraz zamieści na stronie internetowej: <http://www.dobrzyniewo.pl>
  3. Wszystkie zmiany dokonane przez Zamawiający stają się wiążące dla Wykonawców.
  4. Jeżeli w wyniku zmiany treści SIWZ nieprowadzącej do zmiany treści ogłoszenia o zamówieniu jest niezbędny dodatkowy czas na wprowadzenie zmian w Ofertach, Zamawiający przedłuża termin składania Ofert i informuje o tym Wykonawców, którym przekazano SIWZ, oraz zamieszcza informacje na stronie internetowej: <http://www.dobrzyniewo.pl>

# Osoby uprawnione do porozumiewania się z Wykonawcami.

Osobą upoważnioną przez Zamawiającego do kontaktowania się z Wykonawcami jest: Wojciech Cybulski, nr telefonu +48 85 7428155 wew. 21, nr faksu + 48 85 7197147.

# Miejsce, termin i sposób złożenia Oferty.

* 1. Ofertę należy złożyć **w siedzibie jednostki organizacyjnej Zamawiającego – Urząd Gminy Dobrzyniewo Duże pok. 1 – kancelaria, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże** w nieprzekraczalnym terminie:

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| **do dnia** | **24-01-2018 r.** | **do godz.** | **10:00** |

* 1. Ofertę należy złożyć w nieprzezroczystej, zabezpieczonej przed otwarciem kopercie (paczce). Kopertę (paczkę) należy opisać następująco:

**Urząd Gminy Dobrzyniewo Duże**

**ul. Białostocka 25,**

**16-002 Dobrzyniewo Duże**

**Oferta w postępowaniu:**

**„Dostawa oleju napędowego na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże – Or.271.1.2018”,** **Zadanie …”**

**Nie otwierać przed dniem:**

24.01.2018 godzina 10:15

* 1. Na kopercie (paczce) oprócz opisu jw. należy umieścić nazwę i adres Wykonawcy.
  2. Oferty nadesłane pocztą/kurierem będą zakwalifikowane do postępowania przetargowego, pod warunkiem ich dostarczenia przez pocztę/kuriera w nieprzekraczalnym terminie wskazanym w pkt. 18.1. IDW.

# Zmiany lub wycofanie złożonej Oferty

## 19.1. Skuteczność zmian lub wycofania złożonej Oferty.

Wykonawca może wprowadzić zmiany lub wycofać złożoną przez siebie Ofertę. Zmiany lub wycofanie złożonej Oferty są skuteczne tylko wówczas, gdy zostały dokonane przed upływem terminu składania ofert.

## 19.2. Zmiana złożonej Oferty.

Zmiany, poprawki lub modyfikacje złożonej Oferty muszą być złożone w miejscu i według zasad obowiązujących przy składaniu Oferty. Odpowiednio opisane koperty (paczki) zawierające zmiany należy dodatkowo opatrzyć dopiskiem "ZMIANA". W przypadku złożenia kilku „ZMIAN” kopertę (paczkę) każdej „ZMIANY” należy dodatkowo opatrzyć napisem „zmiana nr .....”.

## 19.3. Wycofanie złożonej Oferty.

Wycofanie złożonej Oferty następuje poprzez złożenie pisemnego oświadczenia złożonego przez Wykonawcę. Wycofanie należy złożyć w miejscu i według zasad obowiązujących przy składaniu Oferty. Odpowiednio opisaną kopertę (paczkę) zawierającą powiadomienie należy dodatkowo opatrzyć dopiskiem "WYCOFANIE".

# Miejsce i termin otwarcia Ofert.

Otwarcie Ofert nastąpi w siedzibie jednostki organizacyjnej Zamawiającego – **Urząd Gminy Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże** w pokoju nr 11 (sala konferencyjna)

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| w dniu | **24-01-2018 r** | o godz. | **10:15** |

# Tryb otwarcia Ofert.

21.1. Bezpośrednio przed otwarciem Ofert Zamawiający podaje kwotę, jaką zamierza przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia.

21.2. W trakcie publicznej sesji otwarcia Ofert nie będą otwierane koperty (paczki) zawierające Oferty, których dotyczy "WYCOFANIE". Takie Oferty zostaną odesłane Wykonawcom bez otwierania.

21.3. Koperty (paczki) oznakowane dopiskiem "ZMIANA" zostaną otwarte przed otwarciem kopert (paczek) zawierających Oferty, których dotyczą te zmiany. Po stwierdzeniu poprawności procedury dokonania zmian zmiany zostaną dołączone do Oferty.

21.4. W trakcie otwierania kopert Zamawiający każdorazowo ogłosi obecnym:

1. stan i liczbę kopert (paczek) zawierających Ofertę;
2. nazwę i adres Wykonawcy, którego Oferta jest otwierana;
3. informacje dotyczące ceny i inne informacje określone w art. 86 ust. 4 ustawy Pzp.

Powyższe informacje zostaną odnotowane w protokole postępowania przetargowego.

21.5. W przypadku oferty złożonej po terminie Zamawiający niezwłocznie zawiadomi Wykonawcę o ofercie złożonej po terminie oraz zwróci Ofertę po upływie terminu do wniesienia odwołania.

# Termin związania Ofertą.

* 1. Termin związania ofertą wynosi 30 dni. Bieg terminu związania Ofertą rozpoczyna się wraz z upływem terminu składania ofert.

22.2. Zamawiający zastrzega sobie możliwość, na co najmniej 3 dni przed upływem terminu związania Ofertą, zwrócenia się do Wykonawców o wyrażenie zgody na przedłużenie tego terminu o oznaczony okres, nie dłuższy jednak niż 60 dni.

22.3. Odmowa wyrażenia zgody, o której mowa w pkt. 22.2 IDW, nie powoduje utraty wadium.

22.4. Przedłużenie terminu związania Ofertą jest dopuszczalne tylko z jednoczesnym przedłużeniem okresu ważności wadium albo, jeżeli nie jest to możliwe, z wniesieniem nowego wadium na przedłużony okres związania Ofertą. Jeżeli przedłużenie terminu związania Ofertą dokonywane jest po wyborze Oferty najkorzystniejszej, obowiązek wniesienia nowego wadium lub jego przedłużenia dotyczy jedynie Wykonawcy, którego Oferta została wybrana jako najkorzystniejsza.

22.5. Uprawnienia Wykonawców do przedłużania terminu związania ofertą uregulowane są   
w art. 85 ustawy Pzp.

# Opis sposobu obliczenia ceny.

* 1. Cena oferty odpowiednio dla Zadania I, II powinna zostać podana w Formularzu Oferty i wynikać z Kalkulacji Ceny, zawartej we wzorze stanowiącym Załącznik nr 1 do IDW.
  2. Podana w ofercie cena musi być wyrażona w PLN.
  3. Ceną oferty:
     + - 1. dla Zadania I jest suma cen skalkulowanych w odniesieniu do ceny hurtowej Oleju Napędowego Ekodiesel produkowanego przez PKN ORLEN
         2. dla Zadania II jest suma cen skalkulowanych w odniesieniu ceny hurtowej Oleju Napędowego Arktycznego 2 produkowanego przez PKN ORLEN;

obowiązującej w dniu 16.01.2018 r. i opublikowaną na stronie internetowej [www.orlen.pl](http://www.orlen.pl) (w celu porównania ofert).

* 1. Marżą w Zadaniu I jest kwota, o jaką różni się cena netto 1 m3 oleju napędowego oferowanego przez Wykonawcę od ceny hurtowej netto 1 m3 ON Ekodiesel i ceny hurtowej netto 1 m3 ON Arktyczny 2 (kwota z kolumny nr 2 tabeli w Formularzu Ofertowym). Kwota marży nie podlega zmianie przez cały okres realizacji zamówienia.
  2. Marżą w Zadaniu II jest kwota, o jaką różni się cena netto 1 m3 oleju napędowego oferowanego przez Wykonawcę od ceny hurtowej netto 1 m3 ON Arktyczny 2 (kwota z kolumny nr 2 tabeli w Formularzu Ofertowym). Kwota marży nie podlega zmianie przez cały okres realizacji zamówienia.
  3. Marża wchodząca w skład ceny oferty musi uwzględniać wszystkie wymagania niniejszej SIWZ oraz obejmować wszelkie koszty, jakimi Wykonawca obciąży Zamawiającego z tytułu należytej oraz zgodnej z obowiązującymi przepisami realizacji przedmiotu zamówienia.
  4. Cena ofertowa ma być wyrażona słownie i cyfrowo. W przypadku rozbieżności pomiędzy ceną ryczałtową podaną cyfrowo a słownie, jako wartość właściwa zostanie przyjęta cena ryczałtowa podana słownie.
  5. Jednostkowa cena sprzedaży każdej dostarczonej partii paliwa z powodu zmienności cen hurtowych paliw na rynkach światowych będzie zmieniać się w okresie obowiązywania umowy.
  6. Jednostkową ceną sprzedaży oleju napędowego lub oleju opałowego lekkiego w dacie poszczególnych dostaw, stanowiącą podstawę do rozliczenia z Wykonawcą, będzie cena ustalona w odniesieniu do ceny hurtowej oleju napędowego lub oleju opałowego lekkiego oferowanego przez Wykonawcę, obwiązującej w dacie tych dostaw, uwzględniająca zaoferowaną przez Wykonawcę marżę. Aktualne ceny hurtowe będą sprawdzane na stronie internetowej polskiego producenta paliw płynnych PKN ORLEN. Do faktury Wykonawca będzie dołączał wydruk ze strony internetowej producenta PKN   
     ORLEN odpowiednio dla oleju napędowego lub oleju opałowego lekkiego, z którego będzie wynikała cena ON lub oleju opałowego lekkiego w danym dniu.
  7. Sposób zapłaty i rozliczenia za realizację niniejszego zamówienia, określone zostały w części II niniejszej SIWZ wzór umowy (odpowiednio dla części zamówienia).
  8. Zgodnie z art. 91 ust. 3a ustawy Pzp: *Jeżeli Wykonawca złoży ofertę, której wybór prowadziłby do powstania u Zamawiającego obowiązku podatkowego zgodnie z przepisami o podatku od towarów i usług, Zamawiający w celu oceny takiej oferty doliczy do przedstawionej w niej ceny podatek od towarów i usług, który Zamawiający miałby obowiązek rozliczyć zgodnie z tymi przepisami. Wykonawca, składając ofertę, informuje Zamawiającego, czy wybór oferty będzie prowadzić do powstania u Zamawiającego obowiązku podatkowego, wskazując nazwę (rodzaj) towaru lub usługi, których dostawa lub świadczenie będzie prowadzić do jego powstania, oraz wskazując ich wartość bez kwoty podatku*. **Jeżeli Wykonawca nie złoży takiej informacji, Zamawiającego do badania i oceny oferty przyjmie, że wybór oferty nie będzie prowadzić do powstania u Zamawiającego obowiązku podatkowego.** W przypadku niezłożenia takiej informacji pomimo ustawowego obowiązku lub w przypadku złożenia informacji nieprawdziwej, Wykonawca będzie odpowiedzialny względem Zamawiającego za powstałą w ten sposób szkodę, w szczególności w zakresie kwoty zobowiązania podatkowego powstałego u Zamawiającego.
  9. Wypłata wynagrodzenia na rzecz Wykonawcy dokonywana będzie w PLN.

# Kryteria oceny ofert.

24.1 Zamawiający oceni i porówna jedynie te oferty, które nie podlegają odrzuceniu zgodnie z art. 89 ust. 1 ustawy Pzp.

24.2 Oferty zostaną ocenione przez Zamawiającego w oparciu o jedyne kryterium oceny – cenę (cena 100%).

24.3. W kryterium cena punkty będą zgodnie z następującym wzorem:

Cena oferty

z najniższą ceną

----------------------------------- x 100 punktów = liczba punktów

Cena oferty badanej

24.4. Jako najkorzystniejsza zostanie wybrana oferta (niepodlegająca odrzuceniu), która

otrzyma najwyższą sumę punktów obliczoną zgodnie z pkt. 24.3 IDW.

# Aukcja elektroniczna.

Zamawiający nie przewiduje wyboru najkorzystniejszej oferty z zastosowaniem aukcji elektronicznej.

# 26. Tryb oceny Ofert.

**26.1. Wyjaśnienia treści Ofert i poprawianie oczywistych omyłek.**

1. W toku badania i oceny ofert Zamawiający może żądać od Wykonawców wyjaśnień dotyczących treści złożonych ofert. Niedopuszczalne jest prowadzenie między Zamawiającym a Wykonawcą negocjacji dotyczących złożonej Oferty oraz, z zastrzeżeniem treści następnego punktu, dokonywanie jakiejkolwiek zmiany w jej treści.
2. Zamawiający poprawia w ofercie:

a) oczywiste omyłki pisarskie,

b) oczywiste omyłki rachunkowe, z uwzględnieniem konsekwencji rachunkowych dokonanych poprawek,

c) inne omyłki polegające na niezgodności oferty ze specyfikacją istotnych warunków zamówienia, nie powodujące istotnych zmian w treści oferty

- niezwłocznie zawiadamiając o tym Wykonawcę, którego oferta została poprawiona.

27. Sposób oceny zgodności Oferty z treścią niniejszej SIWZ.

Ocena zgodności oferty z treścią SIWZ przeprowadzona zostanie wyłącznie na podstawie analizy dokumentów i oświadczeń, jakie Wykonawca zawarł w swej ofercie z zastrzeżeniem treści art. 26 ust. 3 i 3a ustawy Pzp.

# Wykluczenie Wykonawcy.

28.1. Zamawiający wykluczy Wykonawców z postępowania o udzielenie niniejszego zamówienia stosownie do treści art. 24 ust. 1 pkt. 12 – 23 ustawy Pzp i art. 24 ust. 5 pkt 1 ustawy Pzp.

28.2. Zamawiający informuje niezwłocznie wszystkich Wykonawców o Wykonawcach, którzy zostali wykluczeni, podając uzasadnienie faktyczne i prawne. Ofertę Wykonawcy wykluczonego uznaje się za odrzuconą.

28.3. Wykonawca, który podlega wykluczeniu na podstawie art. 24 ust. 1 pkt. 13 i 14 oraz 16-20 lub art. 24 ust. 5 ustawy Pzp, może przedstawić dowody na to, że podjęte przez niego środki są wystarczające do wykazania jego rzetelności, w szczególności udowodnić naprawienie szkody wyrządzonej przestępstwem lub przestępstwem skarbowym, zadośćuczynienie pieniężne za doznaną krzywdę lub naprawienie szkód, wyczerpujące wyjaśnienie stanu faktycznego oraz współpracę z organami ścigania oraz podjęcie konkretnych środków technicznych i organizacyjnych i kadrowych, które są odpowiednie dla zapobiegania dalszym przestępstwom lub przestępstwom skarbowym lub nieprawidłowemu postępowaniu Wykonawcy. Przepisu zdania pierwszego nie stosuje się, jeżeli wobec wykonawcy, będącego podmiotem zbiorowym, orzeczono prawomocnym wyrokiem sądu zakaz ubiegania się o udzielenie zamówienia oraz nie upłynął określony w tym wyroku okres obowiązywania tego zakazu.

28.4. Wykonawca nie podlega wykluczeniu, jeżeli Zamawiający, uwzględniając wagę i szczególne okoliczności czynu Wykonawcy, uzna za wystarczające dowody przedstawione na podstawie art. 24 ust. 8 ustawy Pzp.

28.5. W przypadkach, o których mowa w art. 24 ust. 1 pkt.19 ustawy Pzp przed wykluczeniem Wykonawcy, Zamawiający zapewnia temu Wykonawcy możliwość udowodnienia, że jego udział w przygotowaniu postępowania o udzielenie zamówienia nie zakłóci konkurencji. Zamawiający wskazuje w protokole sposób zapewnienia konkurencji.

# 29. Odrzucenie Oferty

29.1. Zamawiający odrzuci Ofertę w przypadkach określonych w art. 89 ust. 1 ustawy Pzp oraz art. 90 ust. 3 ustawy Pzp.

29.2. Zamawiający informuje niezwłocznie wszystkich Wykonawców o Wykonawcach, których oferty zostały odrzucone, powodach odrzucenia oferty, a w przypadkach, o których mowa w art. 89 ust. 4 i 5 ustawy Pzp, braku równoważności lub braku spełniania wymagań dotyczących wydajności lub funkcjonalności, podając uzasadnienie faktyczne i prawne.

# 30. Wybór Oferty i zawiadomienie o wyniku postępowania

30.1. Zamawiający wybiera Ofertę najkorzystniejszą na podstawie kryteriów oceny Ofert określonych w SIWZ.

30.2. Zamawiający udzieli zamówienia Wykonawcy, którego oferta będzie odpowiadać wszystkim wymaganiom zawartym w ustawie Pzp, SIWZ i zostanie oceniona jako najkorzystniejsza w oparciu o kryteria oceny ofert.

30.3. Zamawiający informuje niezwłocznie wszystkich wykonawców o:

1. wyborze najkorzystniejszej oferty, podając nazwę albo imię i nazwisko, siedzibę albo miejsce zamieszkania i adres, jeżeli jest miejscem wykonywania działalności wykonawcy, którego ofertę wybrano, oraz nazwy albo imiona i nazwiska, siedziby albo miejsca zamieszkania i adresy, jeżeli są miejscami wykonywania działalności wykonawców, którzy złożyli oferty, a także punktację przyznaną ofertom w każdym kryterium oceny ofert i łączną punktację,
2. wykonawcach, którzy zostali wykluczeni,
3. wykonawcach, których oferty zostały odrzucone, powodach odrzucenia oferty, a w przypadkach, o których mowa w art. 89 ust. 4 i 5, braku równoważności lub braku spełniania wymagań dotyczących wydajności lub funkcjonalności,
4. unieważnieniu postępowania

- podając uzasadnienie faktyczne i prawne.

30.4. Zamawiający udostępnia informacje, o których mowa w pkt 30.3. ppkt 1 i 4 IDW na stronie internetowej.

30.5. Zamawiający zwraca wadium wszystkim Wykonawcom niezwłocznie po wyborze oferty najkorzystniejszej lub unieważnieniu postępowania, z wyjątkiem Wykonawcy, którego oferta została wybrana jako najkorzystniejsza.

# 31. Informacja o formalnościach, jakie powinny zostać dopełnione po wyborze Oferty w celu zawarcia umowy w sprawie zamówienia publicznego

# 31.1. Zamawiający zawrze z Wykonawcą umowę na warunkach określonych we wzorze umowy (Tom II SIWZ).

# 31.2. Zawarcie umowy z Wykonawcą, którego oferta została uznana za najkorzystniejszą nastąpi w terminie określonym zgodnie z art. 94 ust. 1 pkt 1 lub 2 ustawy Pzp.

# 31.3. Wykonawca, którego oferta zostanie wybrana jako najkorzystniejsza, przed podpisaniem umowy winien wnieść zabezpieczenie należytego wykonania umowy zgodnie z pkt. 13 IDW.

# 31.4. Zamawiający może żądać od Wykonawcy, którego oferta została wybrana, umowy regulującej współpracę podmiotów występujących wspólnie.

# 32. Unieważnienie postępowania

32.1. Zamawiający unieważni przedmiotowe postępowanie o udzielenie zamówienia, jeżeli zajdą przesłanki określone w art. 93 ustawy Pzp.

# 33. Środki ochrony prawnej przysługujące Wykonawcom w toku postępowania o udzielenie zamówienia.

33.1. Wykonawcy przysługuje odwołanie wyłącznie od niezgodnej z przepisami ustawy czynności Zamawiającego podjętej w postępowaniu o udzielenie zamówienia lub zaniechania czynności, do której Zamawiający jest zobowiązany na podstawie ustawy.

33.2. Odwołanie wnosi się do Prezesa Izby w formie pisemnej albo elektronicznej, podpisane bezpiecznym podpisem elektronicznym weryfikowanym przy pomocy ważnego kwalifikowanego certyfikatu lub równoważnego środka, spełniającego wymagania dla tego rodzaju podpisu.

33.3. Odwołujący przesyła kopię odwołania zamawiającemu przed upływem terminu do wniesienia odwołania w taki sposób, aby mógł on zapoznać się z jego treścią przed upływem tego terminu.

33.4. Odwołanie wnosi się:

1) w terminie 5 dni od dnia przesłania informacji o czynności zamawiającego stanowiącej podstawę jego wniesienia – jeżeli zostały przesłane w sposób określony w art. 180 ust. 5 ustawy Pzp,

2) w terminie 10 dni – jeżeli zostały przesłane w inny sposób.

Odwołanie wobec treści ogłoszenia o zamówieniu oraz wobec postanowień Specyfikacji istotnych warunków zamówienia wnosi się:

3) w terminie 5 dni od dnia publikacji ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Unii Europejskiej lub zamieszczenia Specyfikacji istotnych warunków zamówienia na stronie internetowej.

Odwołanie wobec czynności innych niż określone powyżej wnosi się:

4) w terminie 5 dni od dnia, w którym powzięto lub przy zachowaniu należytej staranności można było powziąć wiadomość o okolicznościach stanowiących podstawę jego wniesienia.

33.5. Na orzeczenie Izby stronom oraz uczestnikom postępowania odwoławczego przysługuje skarga do sądu.

Skargę wnosi się do Sądu Okręgowego właściwego dla siedziby albo miejsca zamieszkania Zamawiającego. Skargę wnosi się za pośrednictwem Prezesa Izby w terminie 7 dni od dnia doręczenia orzeczenia Izby, przesyłając jednocześnie jej odpis przeciwnikowi skargi.

33.6. Środki ochrony prawnej reguluje Dział VI ustawy.

# 34. Informacja o sposobie porozumiewania się Zamawiającego z Wykonawcami oraz przekazywania oświadczeń lub dokumentów.

34.1. Wszelkie oświadczenia, wnioski, zawiadomienia oraz informacje Zamawiający i Wykonawcy przekazują pisemnie na adres Zamawiającego: Urząd Gminy Dobrzyniewo Duże pok. 1 – kancelaria, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże; lub

faksem: nr + 48 85 7197147; lub

na adres e-mail: [zampubl@dobrzyniewo.pl](mailto:zampubl@dobrzyniewo.pl) .

34.2. Zamawiający dopuszcza porozumiewanie się faksem lub drogą elektroniczną, każda ze stron na żądanie drugiej niezwłocznie potwierdza fakt ich otrzymania.

34.3. Dokumenty, które należy uzupełnić na wezwania Zamawiającego w trybie art. 26 ust. 3 ustawy Pzp mające potwierdzać spełnienie warunków udziału w postępowaniu lub brak podstaw do wykluczenia z postępowania, składane są w oryginale lub kopii poświadczonej za zgodność z oryginałem przez Wykonawcę.

34.4. Wykonawcy powinni we wszelkich kontaktach z Zamawiającym powoływać się na oznaczenie postępowania nadane przez Zamawiającego.

# 35. Podwykonawstwo.

35.1. Zamawiający wymaga wskazania przez Wykonawcę w ofercie części zamówienia, których realizację zamierza powierzyć podwykonawcom, i podania przez Wykonawcę firm podwykonawców.

35.2. Zamawiający żąda, aby Wykonawca, który zamierza powierzyć wykonanie części zamówienia podwykonawcom, w celu wykazania braku istnienia wobec nich podstaw wykluczenia z udziału w postępowaniu złożył oświadczenie stanowiące załącznik nr 2 dotyczące podwykonawców.

35.3. Jeżeli powierzenie podwykonawcy wykonania części zamówienia na usługi następuje w trakcie jego realizacji, Wykonawca na żądanie Zamawiającego przedstawia oświadczenie, o którym mowa w pkt 10.1. IDW (art. 25a ust. 1 ustawy Pzp), lub oświadczenia lub dokumenty potwierdzające brak podstaw wykluczenia wobec tego podwykonawcy.

35.4. Jeżeli Zamawiający stwierdzi, że wobec danego podwykonawcy zachodzą podstawy wykluczenia, Wykonawca obowiązany będzie zastąpić tego podwykonawcę lub zrezygnować z powierzenia wykonania części zamówienia podwykonawcy.

35.5. Jeżeli zmiana albo rezygnacja z podwykonawcy dotyczy podmiotu, na którego zasoby wykonawca powoływał się, na zasadach określonych w art. 22a ust. 1 ustawy Pzp, w celu wykazania spełniania warunków udziału w postępowaniu lub kryteriów selekcji, wykonawca jest obowiązany wykazać zamawiającemu, że proponowany inny podwykonawca lub wykonawca samodzielnie spełnia je w stopniu nie mniejszym niż podwykonawca, na którego zasoby wykonawca powoływał się w trakcie postępowania o udzielenie zamówienia.

# 36. Zmiany postanowień zawartej umowy.

Zamawiający dopuszcza możliwość dokonania nieistotnych zmian postanowień zawartej umowy w stosunku do treści oferty, na podstawie której dokonano wyboru Wykonawcy.   
Zamawiający dopuszcza możliwość dokonania istotnych zmian postanowień zawartej umowy w stosunku do treści oferty, na podstawie której dokonano wyboru Wykonawcy w przypadkach wskazanych we wzorze umowy (stanowiącym część II SIWZ).

**37. Wykaz załączników do niniejszej IDW.**

Załącznikami do niniejszej IDW są następujące wzory:

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **l.p.** | **Oznaczenie Załącznika** | Nazwa Załącznika |
|  | Załącznik nr 1 do IDW | Wzór Formularza Oferty |
|  | Załącznik nr 2 do IDW | Oświadczenie |
|  | Załącznik nr 3 do IDW | Wzór oświadczenia o przynależności lub braku przynależności do tej samej grupy kapitałowej, o której mowa w art. 24 ust. 1 pkt 23 ustawy |
|  | Załącznik nr 4 do IDW | Wzór zobowiązania innego podmiotu |

Nr referencyjny nadany sprawie: Or.271.1.2018 Załącznik nr 1 do IDW

##### FORMULARZ OFERTY

##### DLA PRZETARGU NIEOGRANICZONEGO

**na**

###### „Dostawa oleju napędowego na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże”

|  |  |
| --- | --- |
| Nr referencyjny nadany sprawie przez Zamawiającego: Or.271.1.2018 |  |

**1. ZAMAWIAJĄCY:**

**Gmina Dobrzyniewo Duże**

**ul. Białostocka25, 16-002 Dobrzyniewo Duże**

**2. WYKONAWCA / WYKONAWCY wspólnie ubiegający się o udzielenie zamówienia:**

|  |  |  |
| --- | --- | --- |
| **l.p.** | **pełna nazwa (firma) Wykonawcy** | **siedziba (lub miejsce zamieszkania) i adres Wykonawcy** |
| **1** |  |  |
| **\*** |  |  |

\* dodać dodatkowe wiersze, w przypadku Wykonawców wspólnie ubiegających się o zamówienie, w zależności od liczby Wykonawców tworzących Konsorcjum zgodnie z punktem 11 IDW. Podwykonawca nie jest uważany za Wykonawcę wspólnie ubiegającego się o zamówienie. Jeśli niniejsza Oferta składana jest przez indywidualnego Wykonawcę, to nazwa Wykonawcy winna być wpisana w poz. 1 (a wszystkie inne wiersze winny zostać usunięte).

**3. OSOBA UPRAWNIONA DO KONTAKTÓW:**

|  |  |
| --- | --- |
| **Imię i nazwisko** |  |
| **Adres** |  |
| **Nr telefonu** |  |
| **Nr faksu** |  |
| **Adres e-mail** |  |

1. **Ja (my) niżej podpisany(i) w odpowiedzi na ogłoszenie o zamówieniu, składając ofertę na wykonanie zamówienia** **oświadczam(y), że:**
   1. zapoznałem( liśmy) się z treścią SIWZ i nie wnosimy do niej zastrzeżeń oraz zdobyliśmy konieczne informacje do przygotowania oferty,
   2. gwarantuję wykonanie całości niniejszego zamówienia zgodnie z treścią SIWZ oraz wyjaśnień do SIWZ i zmian SIWZ,
   3. **oferuję(my)**:
      * + 1. **wykonanie Zadania I** „Dostawa oleju napędowego na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże” **za cenę**:

BRUTTO ZA 45000 L ON (cena ofertowa z kolumny nr 6 z tabeli nr 1):

……………………………………………………………

Słownie:.……………………………………………………………………………………

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| Cena netto 1 000 l  ON Ekodiesel (standardowy)  wg PKN ORLEN w dniu 16.01.2018 r.  [ PLN ] | Marża jednostkowa Wykonawcy[[1]](#footnote-1)    [ PLN za 1 000 litrów] | Cena netto Wykonawcy za 1 000 l ON  [PLN] | Stawka VAT[%] | Cena brutto Wykonawcy za 1 000 l ON  [PLN] | Cena brutto Wykonawcy za 45000 l ON  CENA OFERTOWA  [PLN] |
| 1 | 2 | 3 | 4 | 5 | 6 |
| 3657,00 zł |  |  |  |  |  |

**Tabela nr 1**

* + - * 1. **wykonanie Zadania II** „Dostawa oleju napędowego (arktycznego) na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże” **za cenę**:

BRUTTO ZA 4800 L ON (cena ofertowa z kolumny nr 6 z tabeli nr 2):

………………………………………………

Słownie:.……………………………………………………………………………………

|  |  |  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- | --- | --- |
| Cena netto 1 000 l  ON Arktyczny 2  (o polepszonych właściwościach niskotemperaturowych)  wg PKN ORLEN w dniu 16.01.2018 r.  [ PLN ] | Marża jednostkowa Wykonawcy[[2]](#footnote-2)    [PLN za 1 000 litrów] | Cena netto Wykonawcy za 1 000 l ON  [PLN] | Stawka VAT[%] | Cena brutto Wykonawcy za 1 000 l ON  [PLN] | Cena brutto Wykonawcy za 4800 l ON  CENA OFERTOWA  [PLN] |
| 1 | 2 | 3 | 4 | 5 | 6 |
| 3902,00 zł |  |  |  |  |  |

**Tabela nr 2**

* 1. zamówienie zrealizuję(my) zgodnie z SIWZ;
  2. jestem(śmy) związani niniejszą ofertą przez czas wskazany w Specyfikacji Istotnych Warunków Zamówienia;
  3. akceptuję(emy) bez zastrzeżeń *wzór umowy* przedstawiony w Części II SIWZ;
  4. w przypadku uznania mojej (naszej) oferty za najkorzystniejszą umowę zobowiązuję(emy) się zawrzeć w miejscu i terminie jakie zostaną wskazane przez Zamawiającego;
  5. składam(y) niniejszą ofertę *[we własnym imieniu] / [jako Wykonawcy wspólnie ubiegający się o udzielenie zamówienia][[3]](#footnote-3);*
  6. nie uczestniczę(ymy) jako Wykonawca w jakiejkolwiek innej ofercie złożonej w celu udzielenie niniejszego zamówienia;
  7. na podstawie art. 8 ust 3 ustawy Pzp wskazane poniżej informacje stanowią tajemnicę przedsiębiorstwa w rozumieniu przepisów o zwalczaniu nieuczciwej konkurencji   
     i w związku z niniejszym nie mogą być one udostępniane, w szczególności innym uczestnikom postępowania:

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| l.p. | Oznaczenie rodzaju (nazwy) informacji | Strony w ofercie  (wyrażone cyfrą) | |
| od | do |
| 1 |  |  |  |

w załączeniu przedkładam uzasadnienie zastrzeżenia informacji stanowiących tajemnicę przedsiębiorstwa*[[4]](#footnote-4)*;

* 1. *[nie zamierzam(y) powierzać podwykonawcom żadnej części niniejszego zamówienia / następujące części niniejszego zamówienia powierzymy podwykonawcom][[5]](#footnote-5)*:

|  |  |  |  |
| --- | --- | --- | --- |
| Lp. | Część zamówienia | Wartość  brutto (pln) | Nazwa i adres podwykonawcy |
| 1 | 2 | 3 | 4 |
| 1 |  |  |  |
| 2 |  |  |  |
| 3 |  |  |  |
| **RAZEM** | |  |  |

* 1. oświadczam, iż:

**jestem / nie jestem** Wykonawcą z sektora małych i średnich przedsiębiorstw w rozumieniu ustawy z dnia 2 lipca 2004 r. o swobodzie działalności gospodarczej (Dz.U. z 2016 r. poz. 1829 z późn. zm.).

* 1. załącznikami do niniejszej oferty są:

(1)……………………………………………………………………………………………….

(2)……………………………………………………………………………………………….

(3)……………………………………………………………………………………………….

…….………………….. dnia ………….……. r. …………….………………

*(miejscowość), (podpis)*

Nr referencyjny nadany sprawie: Or.271.1.2018 Załącznik nr 2 do IDW

*(składane wraz z ofertą)*

*nazwa i adres (siedziba) Wykonawcy*

*…………………………………………………….*

*…………………………………………………….*

**OŚWIADCZENIE WYKONAWCY - oświadczenie wstępne**

**składane na podstawie art. 25a ust. 1 ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. Prawo zamówień publicznych (Dz. U. 2017, poz. 1579 z późn. zm., dalej jako: ustawa Pzp)**

**DOTYCZĄCE SPEŁNIANIA WARUNKÓW UDZIAŁU W POSTĘPOWANIU oraz PRZESŁANEK WYKLUCZENIA**

Na potrzeby przedmiotowego postępowania o udzielenie zamówienia publicznego pn.:

**„Dostawa oleju napędowego na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże”**

oświadczam co następuje:

**OŚWIADCZENIE DOTYCZĄCE WYKONAWCY:**

1. Oświadczam, że spełniam warunki udziału w postępowaniu określone przez Zamawiającego w  rozdz. 9 SIWZ.
2. Oświadczam, że nie podlegam wykluczeniu z postępowania na podstawie art. 24 ust. 1 pkt 12-22 ustawy Pzp i ust. 5 pkt 1 ustawy Pzp.

Oświadczam, że zachodzą w stosunku do mnie podstawy wykluczenia z postępowania na podst.   
art. …………. ustawy Pzp *(podać mającą zastosowanie podstawę wykluczenia spośród wymienionych w art. 24 ust. 1 pkt 13-14, 16-20 ustawy Pzp).* Jednocześnie oświadczam, że w związku z ww. okolicznością, na podst. art. 24 ust. 8 ustawy Pzp podjąłem następujące środki naprawcze:

…………………………………………………………………………………………………………………………………………………………….…………………………………………………………...

**OŚWIADCZENIE W ZWIĄZKU Z POLEGANIEM NA ZASOBACH INNYCH PODMIOTÓW (jeżeli dotyczy)**:

Oświadczam, że w celu wykazania spełniania warunków udziału w postępowaniu, określonych przez zamawiającego w rozdz. 9 IDW*,* polegam na zasobach następującego/ych podmiotu/ów: ………………………………………….…………………………………………………………….…

(*wskazać podmiot*)

w następującym zakresie: ………..……**……………**…………………..……….…………………………………………………..

*(określić odpowiedni zakres dla wskazanego podmiotu).*

*(w przypadku polegania na zasobach innych podmiotów należy załączyć dokument o którym mowa w rozdz. 10, sporządzony na lub wg. załącznika nr 4 do IDW oraz wypełnić oświadczenie poniżej)*

**OŚWIADCZENIE DOTYCZĄCE PODMIOTU, NA KTÓREGO ZASOBY POWOŁUJE SIĘ WYKONAWCA (jeżeli dotyczy):**

Oświadczam, że w stosunku do następującego/ych podmiotu/tów, na którego/ych zasoby powołuję się w niniejszym postępowaniu, tj.: …………………………………………………………………………………..………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………………

*(podać pełną nazwę/firmę, adres, a także w zależności od podmiotu: NIP/PESEL, KRS/CEiDG)*

nie zachodzą podstawy wykluczenia z postępowania o udzielenie zamówienia.

**Ponadto oświadczam, iż:**

jestem/ nie jestem\* wykonawcą z sektora małych i średnich przedsiębiorstw w rozumieniu ustawy z dnia 2 lipca 2004 r. o swobodzie działalności gospodarczej (Dz.U. z 2016 r. poz. 1829 z późn. zm.).

**OŚWIADCZENIE DOTYCZĄCE PODANYCH INFORMACJI:**

Oświadczam, że wszystkie informacje podane w powyższych oświadczeniach są aktualne   
i zgodne z prawdą oraz zostały przedstawione z pełną świadomością konsekwencji wprowadzenia zamawiającego w błąd przy przedstawianiu informacji.

…….………………….. dnia ………….……. r. …………….………………

*(miejscowość) (podpis)*

\* - odpowiednio wykreślić

Nr referencyjny nadany sprawie: Or.271.1.2018 Załącznik nr 3 do IDW

Oświadczenie o przynależności lub braku przynależności do tej samej grupy kapitałowej, o której mowa w art. 24 ust. 1 pkt 23 ustawy Pzp

**WYKONAWCA:**

|  |  |
| --- | --- |
| **pełna nazwa (firma) Wykonawcy** |  |
| **siedziba (lub miejsce zamieszkania) i adres Wykonawcy** |  |
| **NIP, REGON Wykonawcy\*** |  |

\* dodać dodatkowe wiersze, w przypadku Wykonawców wspólnie ubiegających się o zamówienie, w zależności od liczby Wykonawców tworzących Konsorcjum zgodnie z pkt 11 IDW. Podwykonawca nie jest uważany za Wykonawcę wspólnie ubiegającego się o zamówienie.

Oświadczamy, że Firma,/y, którą/e reprezentujemy

**1) nie należy do grupy kapitałowej\***,

w rozumieniu ustawy z dnia 16 lutego 2007 r. o ochronie konkurencji i konsumentów   
(Dz. U. z 2015 r. poz. 184, 1618 i 1634),

**z żadnym z wykonawców, którzy złożyli ofertę w przedmiotowym postępowaniu.**

**2) należy do grupy kapitałowej\***

w rozumieniu ustawy z dnia 16 lutego 2007 r. o ochronie konkurencji i konsumentów   
(Dz. U. z 2015 r. poz. 184, 1618 i 1634),

z następującymi wykonawcami, którzy złożyli ofertę w przedmiotowym postępowaniu:

- …………………………………………………………………………………………………

- …………………………………………………………………………………………………

\* niepotrzebne skreślić

…….………………….. dnia ………….……. r. …………….………………

*(miejscowość), (podpis)*

**Nr referencyjny nadany sprawie: Or.271.1.2018 Załącznik nr 4 do IDW**

---------------------------------------------------------------

*(nazwa i adres podmiotu oddającego potencjał)*

**ZOBOWIĄZANIE**

**do oddania do dyspozycji Wykonawcy niezbędnych zasobów na okres korzystania z nich przy wykonywaniu zamówienia**

Zobowiązuję się do oddania swoich zasobów

....................................................................................................................................................

*(określenie zasobu: zdolności techniczne lub zawodowe, sytuacja finansowa lub ekonomiczna)*

do dyspozycji Wykonawcy:

....................................................................................................................................................

*(nazwa Wykonawcy)*

przy wykonywaniu zamówienia pod nazwą:

**Dostawa oleju napędowego na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże**

Oświadczam, iż:

a) udostępniam Wykonawcy ww. zasoby, w następującym zakresie:

.................................................................................................................................................

b) sposób wykorzystania udostępnionych przeze mnie zasobów będzie następujący:

.................................................................................................................................................

c) zakres i okres mojego udziału przy wykonywaniu zamówienia będzie następujący:

.................................................................................................................................................

Oświadczam, iż zrealizuję usługi/roboty budowlane, do realizacji których wymagane   
są zdolności techniczne lub zawodowe (wykształcenie, kwalifikacje zawodowe, doświadczenie).

................................ dnia ...............

-----------------------------------------------------------

*(podpis podmiotu/ osoby upoważnionej do reprezentacji podmiotu)*

\* Wykonawca, który polega na sytuacji finansowej lub ekonomicznej innych podmiotów, odpowiada solidarnie  
 z podmiotem, który zobowiązał się do udostępnienia zasobów, za szkodę poniesioną przez zamawiającego powstałą wskutek nieudostępnienia tych zasobów, chyba że za nieudostępnienie zasobów nie ponosi winy.

*\*\** należy dołączyć dokumenty potwierdzające, że osoba podpisująca niniejsze zobowiązanie, jest uprawniona   
do działania w imieniu innego podmiotu (kopie tych dokumentów muszą być potwierdzone za zgodność z oryginałem przez inny podmiot, a ewentualne pełnomocnictwo do podpisania dokumentów dotyczących innego podmiotu należy złożyć w formie oryginału lub kopii poświadczonej notarialnie za zgodność z oryginałem

**„Dostawa oleju napędowego na potrzeby Gminy Dobrzyniewo Duże”**

Nr referencyjny nadany sprawie: Or.271.1.2018

Część II

**WZÓR UMOWY – Zadanie I**

**UMOWA NR ………………………** (dotyczy Zadania I)

zawarta w dniu ………………….. r. w Dobrzyniewie Dużym pomiędzy:

**Gminą Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże,**NIP 9661844107, REGON: 050659250, zwaną w dalszych postanowieniach umowy **Zamawiającym**, którą reprezentują :

1. …………………………………………………

2. …………………………………………………

a:

**………………………………** z siedzibą przy ul. …………………………….., kapitał zakładowy ……………….. zł, KRS: …………………, / CEIDG ………………….., NIP ………………., REGON …………………., zwaną w dalszych postanowieniach umowy **Wykonawcą**, którego reprezentuje:

1. …………………………..

**§1**

**Tryb zawarcia umowy**

1. Niniejsza umowa zostaje zawarta w wyniku przeprowadzonego postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na podstawie ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. Prawo zamówień publicznych (tekst jednolity: Dz. U. z 2017 r., poz. 1579 z późn. zm.).
2. Zakres świadczenia Wykonawcy wynikający z niniejszej umowy jest tożsamy z jego zobowiązaniem zawartym w ofercie.

**§ 2**

**Przedmiot umowy**

1. Przedmiotem umowy jest realizacja cyklicznych dostaw oleju napędowego (dalej: olej ON), jedna dostawa do ok. 2 200 l, **w łącznej maksymalnej ilości** **do** **45 000 litrów**, spełniającego wymagania aktualnej normy PN-EN 590:2013-12 oraz rozporządzenia Ministra Gospodarki z dnia 09 października 2015 r. w sprawie wymagań jakościowych dla paliw ciekłych (Dz.U. z 2015 r. poz. 1680), do Gminy Dobrzyniewo Duże, o łącznej wartości szacunkowej:…………………………. zł brutto.
2. Olej napędowy dostarczany będzie przez cały okres obowiązywania umowy w ilości jednorazowo max. 2 200 litrów do naziemnego dwupłaszczowego zbiornika do magazynowania i wewnętrznej dystrybucji oleju napędowego. Zamawiane partie oleju ON dostarczane będą od poniedziałku do piątku między godziną 08.00, a 14.00, na koszt Wykonawcy wliczony w cenę, w terminie do 24 godzin od momentu otrzymania zamówienia, które będzie składane w dni robocze do godziny 10:00, zgodnie z ustaleniami wynikającymi z umowy.
3. Wykonawca oświadcza, że oferowany olej ON będzie jakościowo zgodny z parametrami wymaganymi w SIWZ oraz zapewnia jego dostosowanie, przy każdorazowej dostawie, pod względem temperatury zablokowania zimnego filtra i temperatury mętnienia do aktualnie panujących krajowych warunków klimatycznych.
4. Po otrzymaniu zgłoszenia zamówienia na dostawę, Wykonawca potwierdza termin dostawy oraz przesyła numer referencyjny wraz z kluczem nadanym przez elektroniczny system zgłoszeń SENT (Platforma Usług Elektronicznych Skarbowo-celnych) zgodnie z ustawą o systemie monitorowania przewozu towarów z dnia 9 marca 2017 r. na adres e-mail:   
   [zampubl@dobrzyniewo.pl](mailto:zampubl@dobrzyniewo.pl) . Zamawiający oświadcza, że nie przyjmie dostawy nie zgłoszonej.
5. Wykonawca oświadcza, że oferowany olej ON będzie jakościowo zgodny z parametrami wymaganymi w SIWZ oraz zapewnia jego dostosowanie, przy każdorazowej dostawie, pod względem temperatury zablokowania zimnego filtra i temperatury mętnienia do aktualnie panujących krajowych warunków klimatycznych.
6. Zamawiający oświadcza że paliwo będzie wykorzystywane wyłącznie do celów własnych i nie będzie odsprzedawane (również poza granice państwa).
7. Podane ilości stanowią maksymalną ilość przewidzianą do zakupu w ciągu trwania umowy. Zamawiający informuje, iż podane ilości mogą być mniejsze. W takim przypadku Wykonawcy nie będą przysługiwać żadne roszczenia wobec Zamawiającego.

**§ 3**

**Termin realizacji umowy**

Umowa zostaje zawarta na czas określony, tj. **dnia podpisania umowy do 31.12.2018 r. lub do zamówienia umownej ilości oleju.**

**§ 4**

**Wynagrodzenie i warunki płatności**

1. Cena sprzedaży każdej dostarczonej partii oleju ON z powodu zmienności cen paliw na rynkach światowych będzie zmieniać się w całym okresie obowiązywania umowy, zgodnie   
   z warunkami określonymi w ust. 2 i 3.
2. Strony ustalają, że jednostkowa cena netto sprzedaży oleju ON standardowego w dacie poszczególnych dostaw będzie sumą: ceny hurtowej netto 1000 l Oleju Napędowego standardowego ogłaszanej przez producenta paliw płynnych PKN ORLEN i publikowanej na jego stronie internetowej, obowiązującej w dacie dostawy oraz stałej marży Wykonawcy wynikającej z umowy.
3. W przypadku zamówień oleju ON o polepszonych właściwościach niskotemperaturowych, jednostkowa cena netto sprzedaży oleju ON w dacie poszczególnych dostaw będzie sumą: ceny hurtowej netto 1000 l oleju ON o polepszonych właściwościach niskotemperaturowych ogłaszanej przez producenta paliw płynnych PKN ORLEN i publikowanej na jego stronie internetowej, obowiązującej w dacie dostawy oraz marży Wykonawcy.
4. **Marża Wykonawcy (kwota wskazana w kolumnie 2 Tabeli nr 1 w Formularzu Ofertowym) wynosi ……….. zł / 1 000 l.**
5. Marża Wykonawcy jest niezmienna w całym okresie obowiązywania umowy.
6. Za wykonywanie przedmiotu umowy Zamawiający płacić będzie Wykonawcy wynagrodzenie w kwocie wynikającej z iloczynu ilości dostarczonego i odebranego oleju ON w temperaturze referencyjnej 150 C, oraz aktualnej ceny jednostkowej netto ustalonej zgodnie z ust. 2, 3 i 4 umowy. Do tak obliczonego wynagrodzenia Wykonawca doliczy podatek VAT w stawce obowiązującej w dacie wystawienia faktury.
7. Kwota, o której mowa w ust.6, obejmuje wszystkie koszty związane z realizacją przedmiotu umowy oraz zaspokaja wszelkie roszczenia Wykonawcy wobec Zamawiającego z tytułu wykonania niniejszej umowy. Wykonawcy nie będą przysługiwać żadne roszczenia wobec Zamawiającego z tytułu zamówienia mniejszych ilości oleju napędowego, niż określone w § 2 ust. 1. Zamawiający nie ponosi odpowiedzialności wobec Wykonawcy za jakiekolwiek warunki i przeszkody czy okoliczności, które mogą mieć wpływ na wykonanie przedmiotu umowy. Wykonawca oświadcza, że składając ofertę, upewnił się, że zaoferowana przez niego wysokość wynagrodzenia jest prawidłowa i wystarczająca na pokrycie wszystkich czynności oraz rzeczy koniecznych do wykonania jego obowiązków wynikających z niniejszej umowy, w związku z czym Wykonawcy nie przysługuje żadna dodatkowa zapłata z powodu jakiegokolwiek braku zrozumienia obowiązków Wykonawcy. W szczególności niedoszacowanie, pominięcie oraz brak rozpoznania zakresu przedmiotu umowy przez Wykonawcę nie może być podstawą do żądania zmiany wynagrodzenia określonego w ust. 6 niniejszego paragrafu.
8. Rozliczenia i płatności będą dokonywane każdorazowo po dostawie. Wynagrodzenie Wykonawcy z tytułu wykonanych dostaw będzie przekazywane w ciągu 21 dni licząc od daty otrzymania przez Zamawiającego prawidłowej faktury VAT wraz z dokumentami, o których mowa w § 5 ust. 9 oraz w § 6 ust. 3, na rachunek bankowy wskazany w fakturze.
9. Za dzień zapłaty uznaje się dzień obciążenia rachunku Zamawiającego.
10. Wykonawca nie może przenieść wierzytelności, dokonać cesji, przekazu, sprzedaży oraz zastawienia jakiejkolwiek wierzytelności lub jakiejkolwiek jej części, przysługującej mu z tytułu realizacji niniejszej Umowy, bez uprzedniej zgody Zamawiającego wyrażonej na piśmie.
11. **Wykonawca za dostawę oleju napędowego wystawi fakturę na poniższe dane:**

**Nabywca: Gmina Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże, NIP 9661844107,**

**Odbiorca: Urząd Gminy Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże,**

**§ 5**

**Obowiązki Wykonawcy**

1. Wykonawca zobowiązuje się zapewnić wymagania jakościowe zgodnie z obowiązującymi normami i przepisami prawnymi oraz zobowiązuje się do przestrzegania przepisów prawnych dotyczących ochrony środowiska oraz bezpieczeństwa i higieny pracy w zakresie współpracy z Zamawiającym.
2. Wykonawca oświadcza, że dysponuje środkami transportowymi spełniającymi warunki techniczne do przewozu paliw płynnych oraz:
3. posiadającymi licznik i możliwość wydruku ilości wydanego paliwa (wydruk powinien zawierać następujące informacje: ilość wydanego paliwa w temperaturze rzeczywistej z jednoczesnym przeliczeniem na ilość paliwa wydanego w temperaturze referencyjnej 15˚C, data, typ paliwa oraz godzina rozładunku),

b) zapewniającymi spuszczanie paliwa poprzez króciec rury zlewowej o średnicy 65 mm.

1. Kierowca cysterny w obecności osoby wskazanej przez Zamawiającego zobowiązany jest do podłączenia instalacji spustowej cysterny do zbiornika, do którego ma być rozładowane paliwo.
2. Przy każdej dostawie przed spustem paliwa Zamawiający może powierzyć Wykonawcy pobór i zaplombowanie w szklanym naczyniu próbki paliwa z cysterny. Próbki paliwa będą przechowywane u Zamawiającego w celu sprawdzenia jego zgodności z dołączonym świadectwem jakości, o którym mowa w ust. 9.
3. Zamawiający zastrzega sobie prawo do odmowy przyjęcia dostarczonego paliwa w przypadku stwierdzenia braku dokumentów, o których mowa w ust. 9 lub braku ich czytelności, jak również w przypadku dostarczenia produktu niezgodnego z zamówieniem Zamawiającego.
4. Z uwagi na ryzyko wystąpienia szkody w środowisku w trakcie wykonywania usługi transportowej związanej z dostawą oleju napędowego do Gminy Dobrzyniewo Duże, Wykonawca zobowiązuje się do przywrócenia środowiska do stanu właściwego i pokrycia ewentualnych kosztów związanych ze szkodą.
5. Wykonawca zobowiązuje się do posiadania niezbędnych do pełnej realizacji przedmiotu umowy - koncesji, zezwoleń i kwalifikacji, przez cały okres obowiązywania umowy oraz wykonywania umowy zgodnie z przepisami dotyczącymi ochrony środowiska.
6. Wykonawca zapewnia, że sprzedawane partie oleju napędowego będą odpowiadały jakościowo wymaganiom obowiązujących Polskich Norm, obowiązującym przepisom oraz będą w ciągłej sprzedaży.
7. Do każdej dostarczonej partii oleju napędowego Wykonawca załączy świadectwo jakości dokumentujące zgodność dostawy z wymogami jakościowymi Polskich Norm i Rozporządzeniem Ministra Gospodarki, o którym mowa w § 2 ust. 1 umowy, wraz z kopią wydruku dowodu wydania ilości paliwa w temperaturze referencyjnej 150 C.
8. W przypadku wątpliwości co do jakości dostarczonego oleju napędowego Zamawiający zastrzega sobie możliwość do przeprowadzenia badań produktu (próbki o której umowa w ust. 4) w laboratorium. W przypadku niezgodności jakości dostarczonego produktu z parametrami określonymi w dostarczonym orzeczeniu laboratoryjnym, koszt badań pokrywa Wykonawca. Natomiast w przypadku potwierdzenia zgodności jakości z ww. dokumentem, koszt badań pokrywa Zamawiający. Zamawiający dopuszcza pobranie przez Wykonawcę kontrpróby paliwa zgodnie z obowiązującymi przepisami, która będzie zabezpieczona i przechowywana przez Zamawiającego.
9. W przypadku stwierdzenia przez Zamawiającego, na podstawie analizy akredytowanego laboratorium, że sprzedane paliwo nie odpowiada pod względem jakości Polskiej Normie, Wykonawca w terminie 48 godzin od doręczenia ekspertyzy akredytowanego laboratorium stwierdzającego wady dostarczonego paliwa zobowiązuje się dostarczyć na swój koszt i ryzyko nowy olej ON spełniający wymogi określone w w/w normie.
10. Wykonawca realizować będzie zamawiane dostawy w terminie nie przekraczającym 24 godzin od chwili otrzymania zamówienia, o którym mowa w § 2 ust. 4, w godzinach od 8:00 do 14:00 w dni robocze lub w innym terminie - po uzgodnieniu z Zamawiającym.
11. Wykonawca zobowiązany jest do potwierdzenia wpłynięcia zamówienia (mailem lub faksem).
12. **Na żądanie przedstawiciela Zamawiającego, w terminie do 7 dni roboczych, będzie obowiązany przedłożyć dowód ubezpieczenia o którym mowa w § 11 ust. 1 oraz dowód ubezpieczenia o którym mowa w § 11 ust. 3.**
13. W przypadku uszkodzeń/awarii urządzeń Zamawiającego spowodowanych niewłaściwą jakością dostarczonego paliwa (o parametrach jakościowych niezgodnych   
    z parametrami jakościowymi określonymi w przekazanej kopii świadectwa jakości oleju), wszelkie koszty związane z powołaniem rzeczoznawcy i oceną techniczną oraz koszty napraw pokryje Wykonawca.
14. W przypadku dokonania przez Wykonawcę zrzutu do zbiornika Zamawiającego paliwa o jakości nie odpowiadającej warunkom zamówienia, w ramach reklamacji Wykonawca na żądanie Zamawiającego będzie zobowiązany do wymiany całej ilości paliwa znajdującej się w zbiornikach na paliwo o jakości określonej w umowie oraz zapłaty kary umownej, o której mowa w §7 ust.1 lit c umowy. Wymiana paliwa przez Wykonawcę nie zwalnia go z odpowiedzialności za nienależyte, w szczególności nieterminowe, wykonanie Umowy
15. Wykonawca w trakcie realizacji Umowy na terenie Siedziby Gminy Dobrzyniewo Duże stosować się będzie do ogólnych przepisów BHP, PPOŻ, Ochrony Środowiska, a także zaleceń, uwag i wskazówek udzielanych przez pracowników Zamawiającego.
16. Wykonawca ponosi pełną odpowiedzialność wobec Zamawiającego i osób trzecich za wszelkie szkody, skutki i następstwa zdarzeń wynikłe wskutek niezastosowania się do postanowień ust. 16.
17. Wykonawca gwarantuje Zamawiającemu, że wszystkie czynności związane z realizacją Przedmiotu Umowy zostaną wykonane przez Wykonawcę zgodnie z postanowieniami niniejszej Umowy i przepisami obowiązującego prawa. Wykonawca zobowiązuje się dopełnić wszelkich czynności wymaganych do zgodnego z prawem zrealizowania Przedmiotu Umowy.
18. Wykonawca ponosi odpowiedzialność za wszelkie szkody wyrządzone Zamawiającemu działaniem lub zaniechaniem osób zatrudnionych przez Wykonawcę lub osób, którymi Wykonawca będzie się posługiwał przy wykonywaniu zobowiązań objętych przedmiotem niniejszej Umowy.
19. W przypadku nie zgłoszenia przez Zamawiającego uwag lub zastrzeżeń w stosunku do dostarczonego paliwa, przedmiot umowy uważa się za odebrany, co nie zwalania Wykonawcy z odpowiedzialności za należyte wykonanie umowy

**§ 6**

**Obowiązki Zamawiającego**

1. Zamawiający będzie składał zamówienia drogą elektroniczną na adres e-mail : ………….
2. Obowiązkiem Zamawiającego jest odbiór jakościowy i ilościowy na podstawie dostarczonych przez Wykonawcę dokumentów oraz terminowa zapłata należnego wynagrodzenia za zamówienie zrealizowane zgodnie z umową.
3. Potwierdzeniem odbioru, o którym mowa w ust. 2 będzie podpis upoważnionego przedstawiciela po stronie Zamawiającego na dokumentach, o których mowa w § 5 ust. 9.

**§ 7**

**Kary umowne**

1. Z tytułu nie wykonania lub nienależytego wykonania przedmiotu umowy Wykonawca zapłaci Zamawiającemu karę umowną w wysokości:

1. 10% szacunkowego wynagrodzenia ofertowego brutto za wykonanie przedmiotu umowy, o którym mowa w § 2 ust. 1 umowy, gdy Zamawiający odstąpi od umowy z powodu okoliczności za które odpowiada Wykonawca lub gdy od umowy odstąpi Wykonawca z przyczyn nie leżących po stronie Zamawiającego. Zamawiającemu będzie przysługiwało prawo odstąpienia od umowy w szczególności: braku ubezpieczenia o którym mowa w § 11 ust. 1, braku ubezpieczenia o którym mowa w § 11 ust. 3, stwierdzenia dostarczenia oleju napędowego, którego jakość nie odpowiada wskazanym w umowie parametrom i normom. Odstąpienie w przypadku dostarczenia oleju wadliwego będzie poprzedzone procedurą reklamacyjną obejmującą pisemne zgłoszenie wad zakupionej partii oleju ON oraz pisemną odpowiedź Wykonawcy o sposobie załatwienia reklamacji udzieloną w terminie nie dłuższym niż 2 dni robocze, z uwzględnieniem procedury o której mowa w § 5 ust. 10 i 11,
2. 1 % wartości netto zamówionej dostawy za każdy dzień opóźnienia, w przypadku   
   każdorazowego opóźnienia w terminie dostawy oleju napędowego, za wyjątkiem opóźnień zaistniałych z przyczyn niezależnych od Wykonawcy (siła wyższa),
3. 5 % wartości netto zamówionej dostawy, za każdy przypadek dostawy ON niezgodnej   
   z dołączonym do dostawy świadectwem jakości, potwierdzonej badaniem, o którym mowa w § 5 ust.10 umowy.
4. Wykonawca wyraża zgodę na potrącanie przez Zamawiającego naliczonych kar umownych z wynagrodzenia za wykonanie przedmiotu Umowy. Jeżeli Zamawiającynie może potrącić jakichkolwiek przypadających mu od Wykonawcy kar umownych, odszkodowań i innych, zostaną one zapłacone przez Wykonawcę w terminie 7 dni od dnia otrzymania od Zamawiającego noty obciążeniowej.
5. W przypadku, gdy Zamawiający z powodu niewykonania lub nienależytego wykonania umowy przez Wykonawcę poniesie szkodę, której wysokość przewyższy wartość zastrzeżonej w umowie na powyższą okoliczność kary/kar umownej i należnej na jej podstawie kary/kar umownych, Zamawiającemu przysługuje prawo dochodzenia odszkodowania uzupełniającego na zasadach ogólnych.
6. W przypadku rozwiązania lub odstąpienia od niniejszej umowy Strony zachowują prawo do dochodzenia należnych na podstawie umowy kar umownych.

**§ 8**

**Odstąpienie od umowy**

1. Zamawiający może w razie zaistnienia istotnej zmiany okoliczności powodującej, że wykonanie umowy nie leży w interesie publicznym, czego nie można było przewidzieć w chwili zawarcia umowy, lub dalsze wykonywanie umowy może zagrozić istotnemu interesowi bezpieczeństwa państwa lub bezpieczeństwu publicznemu, odstąpić od umowy w terminie 30 dni od powzięcia wiadomości o tych okolicznościach.
2. W okresie realizacji umowy - poza przypadkami przewidzianymi w obowiązujących przepisach prawa – Zamawiającemu, w terminie 30 dni od dnia powzięcia wiadomości o wystąpieniu wskazanej w zdaniu następnym okoliczności, przysługuje prawo odstąpienia od umowy według własnego uznania – w całości lub w części – albo rozwiązania umowy ze skutkiem na dzień doręczenia wykonawcy oświadczenia w tym przedmiocie. Zamawiającemu przysługuje prawo odstąpienia od umowy w przypadku braku ubezpieczenia, o którym mowa w § 11 ust. 1 i 3, stwierdzenia dostarczenia oleju napędowego, którego jakość nie odpowiada wskazanym w umowie parametrom i normom. Odstąpienie będzie poprzedzone procedurą reklamacyjną obejmującą pisemne zgłoszenie wad zakupionej partii oleju napędowego oraz pisemną odpowiedź Wykonawcy o sposobie załatwienia reklamacji udzieloną w terminie nie dłuższym niż 2 dni robocze, z uwzględnieniem procedury o której mowa w § 5 ust. 11 i 12.
3. Oświadczenie o odstąpieniu od umowy nastąpi w formie pisemnej pod rygorem nieważności oraz będzie zawierało uzasadnienie przyczyny odstąpienia.
4. W przypadku rozwiązania/odstąpienia od niniejszej umowy Zamawiający zachowuje wszelkie uprawnienia nabyte przed dniem rozwiązania/odstąpienia, w szczególności prawo do dochodzenia należnych na podstawie niniejszej umowy kar umownych, uprawnień z tytułu gwarancji, rękojmi.
5. Zastrzeżone w Umowie przesłanki do odstąpienia od Umowy, nie wyłączają prawa Zamawiającego do odstąpienia od Umowy, jej rozwiązania na zasadach ogólnych wynikających z przepisów prawa.

**§ 9**

**Siła wyższa**

Żadna ze Stron nie ponosi odpowiedzialności za niewykonanie lub nienależyte wykonanie umowy spowodowane wystąpieniem siły wyższej rozumianej jako zdarzenie nagłe, niezależne od woli Stron, uniemożliwiające wykonanie umowy w całości lub w części, którego nie można było przewidzieć lub któremu nie można było zapobiec przy zachowaniu należytej staranności.

**§ 10**

**Osoby odpowiedzialne**

1. Osobami odpowiedzialnymi za należyte wykonanie umowy są:

po stronie **Zamawiającego**: ……………………………………. Tel ……., a razie   
nieobecności ................................

po stronie **Wykonawcy**: ……………………………………….. Tel ……

2. Osoby wymienione w ust. 1 są uprawnione do uzgadniania form i metod pracy, udzielania koniecznych informacji, podpisywania dokumentów zdawczo - odbiorczych oraz podejmowania innych niezbędnych działań koniecznych do prawidłowego wykonywania przedmiotu umowy.

**§ 11**

**Ubezpieczenie OC**

* 1. Wykonawca na własny koszt, w okresie realizacji Umowy, ubezpieczy i zapewni ciągłość ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej Wykonawcy z tytułu prowadzenia działalności gospodarczej (ubezpieczenie OC).
  2. Ubezpieczenie OC będzie spełniać następujące warunki:

1. Wykonawca zawrze i utrzyma w ważności przez cały okres realizacji Umowy umowę ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej na sumę gwarancyjną nie niższą niż 100 000 zł (słownie: sto tysięcy złotych);
2. ochrona ubezpieczeniowa dotyczyć będzie szkód wynikłych z wypadków, przez które rozumie się śmierć, uszkodzenie ciała, doznanie rozstroju zdrowia, utratę, uszkodzenie, zniszczenie rzeczy. Odpowiedzialność ubezpieczyciela z umowy ubezpieczenia powstaje w razie zajścia wypadku ubezpieczeniowego w okresie ubezpieczenia oraz zgłoszenia roszczenia z tego tytułu przed upływem terminu przedawnienia przewidzianego przepisami prawa;
   1. Wykonawca na własny koszt, w okresie realizacji Umowy, dla pojazdów używanych do Wykonania Umowy ubezpieczy i zapewni ciągłość obowiązkowego ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej posiadaczy pojazdów mechanicznych zgodnie z Ustawą z dn. 22 maja 2003 o ubezpieczeniach obowiązkowych, Ubezpieczeniowym Funduszu Gwarancyjnym i Polskim Biurze Ubezpieczycieli Komunikacyjnych (Dz. U. z 2016 r., poz. 2060 wraz z późniejszymi zmianami).

**§ 12**

**Postanowienia końcowe**

1. Strony zobowiązują się w czasie trwania Umowy oraz po jej rozwiązaniu do zachowania w tajemnicy wszystkich nieujawnionych do wiadomości publicznej informacji dotyczących przedsiębiorstwa drugiej Strony, w tym informacji handlowych, produkcyjnych, technicznych, technologicznych, organizacyjnych, finansowych, personalnych oraz każdych innych informacji, których ujawnienie może narazić drugą Stronę na szkodę, a które zostały przekazane lub które zostały przez Stronę pozyskane w inny sposób w czasie obowiązywania Umowy.
2. Każda ze Stron zobowiązuje się do niezwłocznego informowania drugiej Strony w formie pisemnej o każdej zmianie jej adresu i jej pozostałych danych wskazanych w komparycji Umowy, które stanowią także jej adres do korespondencji. Zmiana ww. danych nie stanowi zmiany Umowy. Wszelka korespondencja, zawiadomienia bądź wszelkie inne notyfikacje lub oświadczenia w formie pisemnej przesłane przez Stronę do drugiej Strony opłaconym listem poleconym na ostatni wskazany przez tę drugą Stronę adres korespondencji, uważane będzie za skutecznie doręczone drugiej Stronie, przy czym za datę doręczenia uznana będzie także data drugiego awizowania przesyłki poleconej opłaconej wysłanej na ostatni adres korespondencji podanej przez drugą Stronę.
3. Korespondencję należy kierować na wskazane adresy:

Korespondencja kierowana do Zamawiającego:

Gmina Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże

[kancelaria@dobrzyniewo.pl](mailto:kancelaria@dobrzyniewo.pl)

tel. 85 742 8155

fax. 85 7197147

**Korespondencja kierowana do Wykonawcy**:

………………………………………………………………………………………..

1. Ewentualne spory wynikłe na tle realizacji niniejszej umowy rozstrzygane będą w drodze negocjacji, a w przypadku nie osiągnięcia porozumienia, sprawy będą rozstrzygane przez sąd powszechny według właściwości miejscowej Zamawiającego.
2. Wszelkie zmiany do Umowy wymagają zgody Stron w formie pisemnej pod rygorem nieważności, z zastrzeżeniem ust. 6.
3. Zmiana osób upoważnionych do prowadzenia realizacji umowy, o których mowa w § 10 oraz zmiana adresu (w tym poczty elektronicznej) Stron Umowy na potrzeby bieżącej korespondencji i współpracy, nie wymagają zmiany Umowy i następuje przez pisemne powiadomienie drugiej Strony.
4. W odniesieniu do art. 144 ust. 1 pkt 1 ustawy Prawo zamówień publicznych – Zamawiający zastrzega sobie możliwość zmiany warunków umowy na etapie jej realizacji w zakresie:

1) umownego wynagrodzenia brutto Wykonawcy, w przypadku zmiany przepisów dotyczących stawki podatku VAT lub podatku akcyzowego, w takim przypadku strony dostosują treść umowy do obowiązującego prawa;

2) terminu – opóźnienie w realizacji dostaw spowodowane siłą wyższą, w tym klęskami żywiołowymi, warunkami atmosferycznymi uniemożliwiającymi zrealizowanie dostawy w terminie – w takim przypadku strony uzgodnią termin realizacji dostaw uwzględniający wystąpienie siły wyższej.

1. We wszystkich sprawach nie uregulowanych w niniejszej umowie, stosuje się przepisy Kodeksu cywilnego, jeżeli przepisy ustawy Prawo zamówień publicznych nie stanowią inaczej.
2. Niniejsza umowa została sporządzona w trzech jednobrzmiących egzemplarzach, 2 egz. dla Zamawiającego i 1 egz. dla Wykonawcy.
3. Integralnym składnikiem Umowy jest formularz oferty Wykonawcy z dnia ….

**ZAMAWIAJĄCY:** **WYKONAWCA:**

**Część II**

**WZÓR UMOWY – Zadanie II**

**UMOWA NR ………………………** (dotyczy Zadania II)

zawarta w dniu ………………….. r. w Dobrzyniewie Dużym pomiędzy:

**Gminą Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże,**NIP 9661844107, REGON: 050659250, zwaną w dalszych postanowieniach umowy **Zamawiającym**, którą reprezentują :

1. …………………………………………………

2. …………………………………………………

a:

**………………………………** z siedzibą przy ul. …………………………….., kapitał zakładowy ……………….. zł, KRS: …………………, / CEIDG ………………….., NIP ………………., REGON …………………., zwaną w dalszych postanowieniach umowy **Wykonawcą**, którego reprezentuje:

1. …………………………..

**§1**

**Tryb zawarcia umowy**

* 1. Niniejsza umowa zostaje zawarta w wyniku przeprowadzonego postępowania o udzielenie zamówienia publicznego w trybie przetargu nieograniczonego na podstawie ustawy z dnia 29 stycznia 2004 r. Prawo zamówień publicznych (tekst jednolity: Dz.U. z 2017 r., poz. 1579 z późn. zm.).
  2. Zakres świadczenia Wykonawcy wynikający z niniejszej umowy jest tożsamy z jego zobowiązaniem zawartym w ofercie.

**§ 2**

**Przedmiot umowy**

* 1. Przedmiotem umowy jest realizacja cyklicznych dostaw oleju napędowego (dalej: olej ON- arktyczny), jedna dostawa do ok. 2 200 l, **w łącznej maksymalnej ilości do 5000 litrów**, o polepszonych właściwościach niskotemperaturowych, spełniającego wymagania aktualnej normy PN-EN 590:2013-12 oraz rozporządzenia Ministra Gospodarki z dnia 09 października 2015 r. w sprawie wymagań jakościowych dla paliw ciekłych (Dz.U. z 2015 r. poz. 1680), do Gminy Dobrzyniewo Duże, o łącznej wartości szacunkowej: …………. zł brutto.
  2. Olej napędowy dostarczany będzie przez cały okres obowiązywania umowy w ilości jednorazowo max. 2 200 litrów do naziemnego dwupłaszczowego zbiornika do magazynowania i wewnętrznej dystrybucji oleju napędowego. Zamawiane partie oleju ON dostarczane będą od poniedziałku do piątku między godziną 08.00, a 14.00, na koszt Wykonawcy wliczony w cenę, w terminie do 36 godzin od momentu otrzymania zamówienia, które będzie składane w dni robocze do godziny 10:00, zgodnie z ustaleniami wynikającymi z umowy.
  3. Wykonawca oświadcza, że oferowany olej ON będzie jakościowo zgodny z parametrami wymaganymi w SIWZ oraz zapewnia jego dostosowanie, przy każdorazowej dostawie, pod względem temperatury zablokowania zimnego filtra i temperatury mętnienia do aktualnie panujących krajowych warunków klimatycznych.
  4. Po otrzymaniu zgłoszenia zamówienia na dostawę, Wykonawca potwierdza termin dostawy oraz przesyła numer referencyjny wraz z kluczem nadanym przez elektroniczny system zgłoszeń SENT (Platforma Usług Elektronicznych Skarbowo-celnych) zgodnie z ustawą o systemie monitorowania przewozu towarów z dnia 9 marca 2017 r. na adres e-mail: [zampubl@dobrzyniewo.pl](mailto:zampubl@dobrzyniewo.pl) Zamawiający oświadcza, że nie przyjmie dostawy nie zgłoszonej.
  5. Wykonawca oświadcza, że oferowany olej ON będzie jakościowo zgodny z parametrami wymaganymi w SIWZ oraz zapewnia jego dostosowanie, przy każdorazowej dostawie, pod względem temperatury zablokowania zimnego filtra i temperatury mętnienia do aktualnie panujących krajowych warunków klimatycznych.
  6. Zamawiający oświadcza że paliwo będzie wykorzystywane wyłącznie do celów własnych i nie będzie odsprzedawane (również poza granice państwa).
  7. Podane ilości stanowią maksymalną ilość przewidzianą do zakupu w ciągu trwania umowy. Zamawiający informuje, iż podane ilości te mogą być mniejsze **(nawet zerowe).** W takim przypadku Wykonawcy nie będą przysługiwać żadne roszczenia wobec Zamawiającego.

**§ 3**

**Termin realizacji umowy**

Umowa zostaje zawarta na czas określony, tj. **od dnia podpisania umowy do 31.12.2018 r. lub do zamówienia umownej ilości oleju.**

**§ 4**

**Wynagrodzenie i warunki płatności**

* 1. Cena sprzedaży każdej dostarczonej partii oleju ON z powodu zmienności cen paliw na rynkach światowych będzie zmieniać się w całym okresie obowiązywania umowy, zgodnie   
     z warunkami określonymi w ust. 2 i 3.
  2. Strony ustalają, że jednostkowa cena netto sprzedaży oleju ON standardowego w dacie poszczególnych dostaw będzie sumą: ceny hurtowej netto 1000 l Oleju Napędowego standardowego ogłaszanej przez producenta paliw płynnych PKN ORLEN i publikowanej na jego stronie internetowej, obowiązującej w dacie dostawy oraz stałej marży Wykonawcy wynikającej z umowy.
  3. W przypadku zamówień oleju ON o polepszonych właściwościach niskotemperaturowych, jednostkowa cena netto sprzedaży oleju ON w dacie poszczególnych dostaw będzie sumą: ceny hurtowej netto 1000 l oleju ON o polepszonych właściwościach niskotemperaturowych ogłaszanej przez producenta paliw płynnych PKN ORLEN i publikowanej na jego stronie internetowej, obowiązującej w dacie dostawy oraz marży Wykonawcy.
  4. **Marża Wykonawcy (kwota wskazana w kolumnie 2 Tabeli nr 2 w Formularzu Ofertowym) i wynosi ……….. zł / 1 000 l.**
  5. Marża Wykonawcy jest niezmienna w całym okresie obowiązywania umowy.
  6. Za wykonywanie przedmiotu umowy Zamawiający płacić będzie Wykonawcy wynagrodzenie w kwocie wynikającej z iloczynu ilości dostarczonego i odebranego oleju ON w temperaturze referencyjnej 150 C, oraz aktualnej ceny jednostkowej netto ustalonej zgodnie z ust. 2, 3 i 4 umowy. Do tak obliczonego wynagrodzenia Wykonawca doliczy podatek VAT w stawce obowiązującej w dacie wystawienia faktury.
  7. Kwota, o której mowa w ust.6, obejmuje wszystkie koszty związane z realizacją przedmiotu umowy oraz zaspokaja wszelkie roszczenia Wykonawcy wobec Zamawiającego z tytułu wykonania niniejszej umowy. Wykonawcy nie będą przysługiwać żadne roszczenia wobec Zamawiającego z tytułu zamówienia mniejszych ilości oleju napędowego, niż określone w § 2 ust. 1. Zamawiający nie ponosi odpowiedzialności wobec Wykonawcy za jakiekolwiek warunki i przeszkody czy okoliczności, które mogą mieć wpływ na wykonanie przedmiotu umowy. Wykonawca oświadcza, że składając ofertę, upewnił się, że zaoferowana przez niego wysokość wynagrodzenia jest prawidłowa i wystarczająca na pokrycie wszystkich czynności oraz rzeczy koniecznych do wykonania jego obowiązków wynikających z niniejszej umowy, w związku z czym Wykonawcy nie przysługuje żadna dodatkowa zapłata z powodu jakiegokolwiek braku zrozumienia obowiązków Wykonawcy. W szczególności niedoszacowanie, pominięcie oraz brak rozpoznania zakresu przedmiotu umowy przez Wykonawcę nie może być podstawą do żądania zmiany wynagrodzenia określonego w ust. 6 niniejszego paragrafu.
  8. Rozliczenia i płatności będą dokonywane każdorazowo po dostawie. Wynagrodzenie Wykonawcy z tytułu wykonanych dostaw będzie przekazywane w ciągu 21 dni licząc od daty otrzymania przez Zamawiającego prawidłowej faktury VAT wraz z dokumentami, o których mowa w § 5 ust. 9 oraz w § 6 ust. 3, na rachunek bankowy wskazany w fakturze.
  9. Za dzień zapłaty uznaje się dzień obciążenia rachunku Zamawiającego.
  10. Wykonawca nie może przenieść wierzytelności, dokonać cesji, przekazu, sprzedaży oraz zastawienia jakiejkolwiek wierzytelności lub jakiejkolwiek jej części, przysługującej mu z tytułu realizacji niniejszej Umowy, bez uprzedniej zgody Zamawiającego wyrażonej na piśmie.
  11. **Wykonawca za dostawę oleju napędowego wystawi fakturę na poniższe dane:**

**Nabywca: Gmina Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże, NIP 9661844107.**

**Odbiorca: Urząd Gminy Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże.**

**§ 5**

**Obowiązki Wykonawcy**

* 1. Wykonawca zobowiązuje się zapewnić wymagania jakościowe zgodnie z obowiązującymi normami i przepisami prawnymi oraz zobowiązuje się do przestrzegania przepisów prawnych dotyczących ochrony środowiska oraz bezpieczeństwa i higieny pracy w zakresie współpracy z Zamawiającym.
  2. Wykonawca oświadcza, że dysponuje środkami transportowymi spełniającymi warunki techniczne do przewozu paliw płynnych oraz:
  3. posiadającymi licznik i możliwość wydruku ilości wydanego paliwa (wydruk powinien zawierać następujące informacje: ilość wydanego paliwa w temperaturze rzeczywistej z jednoczesnym przeliczeniem na ilość paliwa wydanego w temperaturze referencyjnej 15˚C, data, typ paliwa oraz godzina rozładunku),

b) zapewniającymi spuszczanie paliwa poprzez króciec rury zlewowej o średnicy 65 mm.

* 1. Kierowca cysterny w obecności osoby wskazanej przez Zamawiającego zobowiązany jest do podłączenia instalacji spustowej cysterny do zbiornika, do którego ma być rozładowane paliwo.
  2. Przy każdej dostawie przed spustem paliwa Zamawiający może powierzyć Wykonawcy pobór i zaplombowanie w szklanym naczyniu próbki paliwa z cysterny. Próbki paliwa będą przechowywane u Zamawiającego w celu sprawdzenia jego zgodności z dołączonym świadectwem jakości, o którym mowa w ust. 9.
  3. Zamawiający zastrzega sobie prawo do odmowy przyjęcia dostarczonego paliwa w przypadku stwierdzenia braku dokumentów, o których mowa w ust. 9 lub braku ich czytelności, jak również w przypadku dostarczenia produktu niezgodnego z zamówieniem Zamawiającego.
  4. Z uwagi na ryzyko wystąpienia szkody w środowisku w trakcie wykonywania usługi transportowej związanej z dostawą oleju napędowego do Gminy Dobrzyniewo Duże, Wykonawca zobowiązuje się do przywrócenia środowiska do stanu właściwego i pokrycia ewentualnych kosztów związanych ze szkodą.
  5. Wykonawca zobowiązuje się do posiadania niezbędnych do pełnej realizacji przedmiotu umowy - koncesji, zezwoleń i kwalifikacji, przez cały okres obowiązywania umowy oraz wykonywania umowy zgodnie z przepisami dotyczącymi ochrony środowiska.
  6. Wykonawca zapewnia, że sprzedawane partie oleju napędowego będą odpowiadały jakościowo wymaganiom obowiązujących Polskich Norm, obowiązującym przepisom oraz będą w ciągłej sprzedaży.
  7. Do każdej dostarczonej partii oleju napędowego Wykonawca załączy świadectwo jakości dokumentujące zgodność dostawy z wymogami jakościowymi Polskich Norm i Rozporządzeniem Ministra Gospodarki, o którym mowa w § 2 ust. 1 umowy, wraz z kopią wydruku dowodu wydania ilości paliwa w temperaturze referencyjnej 150 C.
  8. W przypadku wątpliwości co do jakości dostarczonego oleju napędowego Zamawiający zastrzega sobie możliwość do przeprowadzenia badań produktu (próbki o której umowa w ust. 4) w laboratorium. W przypadku niezgodności jakości dostarczonego produktu z parametrami określonymi w dostarczonym orzeczeniu laboratoryjnym, koszt badań pokrywa Wykonawca. Natomiast w przypadku potwierdzenia zgodności jakości z ww. dokumentem, koszt badań pokrywa Zamawiający. Zamawiający dopuszcza pobranie przez Wykonawcę kontrpróby paliwa zgodnie z obowiązującymi przepisami, która będzie zabezpieczona i przechowywana przez Zamawiającego.
  9. W przypadku stwierdzenia przez Zamawiającego, na podstawie analizy akredytowanego laboratorium, że sprzedane paliwo nie odpowiada pod względem jakości Polskiej Normie, Wykonawca w terminie 48 godzin od doręczenia ekspertyzy akredytowanego laboratorium stwierdzającego wady dostarczonego paliwa zobowiązuje się dostarczyć na swój koszt i ryzyko nowy olej ON spełniający wymogi określone w w/w normie.
  10. Wykonawca realizować będzie zamawiane dostawy w terminie nie przekraczającym 24 godzin od chwili otrzymania zamówienia, o którym mowa w § 2 ust. 4, w godzinach od 8:00 do 14:00 w dni robocze lub w innym terminie - po uzgodnieniu z Zamawiającym.
  11. Wykonawca zobowiązany jest do potwierdzenia pisemnego wpłynięcia zamówienia (mailem lub faksem).
  12. **Na żądanie przedstawiciela Zamawiającego, w terminie do 7 dni roboczych, będzie obowiązany przedłożyć dowód ubezpieczenia o którym mowa w § 11 ust. 1 oraz dowód ubezpieczenia o którym mowa w § 11 ust. 3.**
  13. W przypadku uszkodzeń/awarii urządzeń Zamawiającego spowodowanych niewłaściwą jakością dostarczonego paliwa (o parametrach jakościowych niezgodnych   
      z parametrami jakościowymi określonymi w przekazanej kopii świadectwa jakości oleju), wszelkie koszty związane z powołaniem rzeczoznawcy i oceną techniczną oraz koszty napraw pokryje Wykonawca.
  14. W przypadku dokonania przez Wykonawcę zrzutu do zbiornika Zamawiającego paliwa o jakości nie odpowiadającej warunkom zamówienia, w ramach reklamacji Wykonawca na żądanie Zamawiającego będzie zobowiązany do wymiany całej ilości paliwa znajdującej się w zbiornikach na paliwo o jakości określonej w umowie oraz zapłaty kary umownej, o której mowa w §7 ust.1 lit c umowy. Wymiana paliwa przez Wykonawcę nie zwalnia go z odpowiedzialności za nienależyte, w szczególności nieterminowe, wykonanie Umowy
  15. Wykonawca w trakcie realizacji Umowy na terenie Siedziby Gminy Dobrzyniewo Duże stosować się będzie do ogólnych przepisów BHP, PPOŻ, Ochrony Środowiska, a także zaleceń, uwag i wskazówek udzielanych przez pracowników Zamawiającego.
  16. Wykonawca ponosi pełną odpowiedzialność wobec Zamawiającego i osób trzecich za wszelkie szkody, skutki i następstwa zdarzeń wynikłe wskutek niezastosowania się do postanowień ust. 16.
  17. Wykonawca gwarantuje Zamawiającemu, że wszystkie czynności związane z realizacją Przedmiotu Umowy zostaną wykonane przez Wykonawcę zgodnie z postanowieniami niniejszej Umowy i przepisami obowiązującego prawa. Wykonawca zobowiązuje się dopełnić wszelkich czynności wymaganych do zgodnego z prawem zrealizowania Przedmiotu Umowy.
  18. Wykonawca ponosi odpowiedzialność za wszelkie szkody wyrządzone Zamawiającemu działaniem lub zaniechaniem osób zatrudnionych przez Wykonawcę lub osób, którymi Wykonawca będzie się posługiwał przy wykonywaniu zobowiązań objętych przedmiotem niniejszej Umowy.
  19. W przypadku nie zgłoszenia przez Zamawiającego uwag lub zastrzeżeń w stosunku do dostarczonego paliwa, przedmiot umowy uważa się za odebrany, co nie zwalania Wykonawcy z odpowiedzialności za należyte wykonanie umowy

**§ 6**

**Obowiązki Zamawiającego**

* 1. Zamawiający będzie składał zamówienia drogą elektroniczną na adres e-mail : ………….
  2. Obowiązkiem Zamawiającego jest odbiór jakościowy i ilościowy na podstawie dostarczonych przez Wykonawcę dokumentów oraz terminowa zapłata należnego wynagrodzenia za zamówienie zrealizowane zgodnie z umową.
  3. Potwierdzeniem odbioru, o którym mowa w ust. 2 będzie podpis upoważnionego przedstawiciela po stronie Zamawiającego na dokumentach, o których mowa w § 5 ust. 9.

**§ 7**

**Kary umowne**

1. Z tytułu nie wykonania lub nienależytego wykonania przedmiotu umowy Wykonawca zapłaci Zamawiającemu karę umowną w wysokości:

10% szacunkowego wynagrodzenia ofertowego brutto za wykonanie przedmiotu umowy, o którym mowa w § 2 ust. 1 umowy, gdy Zamawiający odstąpi od umowy z powodu okoliczności za które odpowiada Wykonawca lub gdy od umowy odstąpi Wykonawca z przyczyn nie leżących po stronie Zamawiającego. Zamawiającemu będzie przysługiwało prawo odstąpienia od umowy w szczególności: braku ubezpieczenia o którym mowa w § 11 ust. 1, braku ubezpieczenia o którym mowa w § 11 ust. 3, stwierdzenia dostarczenia oleju napędowego, którego jakość nie odpowiada wskazanym w umowie parametrom i normom. Odstąpienie w przypadku dostarczenia oleju wadliwego będzie poprzedzone procedurą reklamacyjną obejmującą pisemne zgłoszenie wad zakupionej partii oleju ON oraz pisemną odpowiedź Wykonawcy o sposobie załatwienia reklamacji udzieloną w terminie nie dłuższym niż 2 dni robocze, z uwzględnieniem procedury o której mowa w § 5 ust. 10 i 11,

1 % wartości netto zamówionej dostawy za każdy dzień opóźnienia, w przypadku   
każdorazowego opóźnienia w terminie dostawy oleju napędowego, za wyjątkiem opóźnień zaistniałych z przyczyn niezależnych od Wykonawcy (siła wyższa),

5 % wartości netto zamówionej dostawy, za każdy przypadek dostawy ON niezgodnej   
z dołączonym do dostawy świadectwem jakości, potwierdzonej badaniem, o którym mowa w § 5 ust.10 umowy.

1. Wykonawca wyraża zgodę na potrącanie przez Zamawiającego naliczonych kar umownych z wynagrodzenia za wykonanie przedmiotu Umowy. Jeżeli Zamawiającynie może potrącić jakichkolwiek przypadających mu od Wykonawcy kar umownych, odszkodowań i innych, zostaną one zapłacone przez Wykonawcę w terminie 7 dni od dnia otrzymania od Zamawiającego noty obciążeniowej.
2. W przypadku, gdy Zamawiający z powodu niewykonania lub nienależytego wykonania umowy przez Wykonawcę poniesie szkodę, której wysokość przewyższy wartość zastrzeżonej w umowie na powyższą okoliczność kary/kar umownej i należnej na jej podstawie kary/kar umownych, Zamawiającemu przysługuje prawo dochodzenia odszkodowania uzupełniającego na zasadach ogólnych.
3. W przypadku rozwiązania lub odstąpienia od niniejszej umowy Strony zachowują prawo do dochodzenia należnych na podstawie umowy kar umownych.

**§ 8**

**Odstąpienie od umowy**

* + 1. Zamawiający może w razie zaistnienia istotnej zmiany okoliczności powodującej, że wykonanie umowy nie leży w interesie publicznym, czego nie można było przewidzieć w chwili zawarcia umowy, lub dalsze wykonywanie umowy może zagrozić istotnemu interesowi bezpieczeństwa państwa lub bezpieczeństwu publicznemu, odstąpić od umowy w terminie 30 dni od powzięcia wiadomości o tych okolicznościach.
    2. W okresie realizacji umowy - poza przypadkami przewidzianymi w obowiązujących przepisach prawa – Zamawiającemu, w terminie 30 dni od dnia powzięcia wiadomości o wystąpieniu wskazanej w zdaniu następnym okoliczności, przysługuje prawo odstąpienia od umowy według własnego uznania – w całości lub w części – albo rozwiązania umowy ze skutkiem na dzień doręczenia wykonawcy oświadczenia w tym przedmiocie. Zamawiającemu przysługuje prawo odstąpienia od umowy w przypadku: braku ubezpieczenia, o którym mowa w § 11 ust. 1 i 3, stwierdzenia dostarczenia oleju napędowego, którego jakość nie odpowiada wskazanym w umowie parametrom i normom. Odstąpienie będzie poprzedzone procedurą reklamacyjną obejmującą pisemne zgłoszenie wad zakupionej partii oleju napędowego oraz pisemną odpowiedź Wykonawcy o sposobie załatwienia reklamacji udzieloną w terminie nie dłuższym niż 2 dni robocze, z uwzględnieniem procedury o której mowa w § 5 ust. 11 i 12.
    3. Oświadczenie o odstąpieniu od umowy nastąpi w formie pisemnej pod rygorem nieważności oraz będzie zawierało uzasadnienie przyczyny odstąpienia.
    4. W przypadku rozwiązania/odstąpienia od niniejszej umowy Zamawiający zachowuje wszelkie uprawnienia nabyte przed dniem rozwiązania/odstąpienia, w szczególności prawo do dochodzenia należnych na podstawie niniejszej umowy kar umownych, uprawnień z tytułu gwarancji, rękojmi.
    5. Zastrzeżone w Umowie przesłanki do odstąpienia od Umowy, nie wyłączają prawa Zamawiającego do odstąpienia od Umowy, jej rozwiązania na zasadach ogólnych wynikających z przepisów prawa.

**§ 9**

**Siła wyższa**

Żadna ze Stron nie ponosi odpowiedzialności za niewykonanie lub nienależyte wykonanie umowy spowodowane wystąpieniem siły wyższej rozumianej jako zdarzenie nagłe, niezależne od woli Stron, uniemożliwiające wykonanie umowy w całości lub w części, którego nie można było przewidzieć lub któremu nie można było zapobiec przy zachowaniu należytej staranności.

**§ 10**

**Osoby odpowiedzialne**

* + - 1. Osobami odpowiedzialnymi za należyte wykonanie umowy są:

po stronie **Zamawiającego**: ………………………… Tel ……., a razie nieobecności ...........

po stronie **Wykonawcy**: ……………………………………….. Tel ……

2. Osoby wymienione w ust. 1 są uprawnione do uzgadniania form i metod pracy, udzielania koniecznych informacji, podpisywania dokumentów zdawczo - odbiorczych oraz podejmowania innych niezbędnych działań koniecznych do prawidłowego wykonywania przedmiotu umowy.

**§ 11**

**Ubezpieczenie OC**

* + 1. Wykonawca na własny koszt, w okresie realizacji Umowy, ubezpieczy i zapewni ciągłość ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej Wykonawcy z tytułu prowadzenia działalności gospodarczej (ubezpieczenie OC).
    2. Ubezpieczenie OC będzie spełniać następujące warunki:
    3. Wykonawca zawrze i utrzyma w ważności przez cały okres realizacji Umowy umowę ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej na sumę gwarancyjną nie niższą niż 100.000 zł (słownie: sto tysięcy złotych);
    4. ochrona ubezpieczeniowa dotyczyć będzie szkód wynikłych z wypadków, przez które rozumie się śmierć, uszkodzenie ciała, doznanie rozstroju zdrowia, utratę, uszkodzenie, zniszczenie rzeczy. Odpowiedzialność ubezpieczyciela z umowy ubezpieczenia powstaje w razie zajścia wypadku ubezpieczeniowego w okresie ubezpieczenia oraz zgłoszenia roszczenia z tego tytułu przed upływem terminu przedawnienia przewidzianego przepisami prawa;
    5. Wykonawca na własny koszt, w okresie realizacji Umowy, dla pojazdów używanych do Wykonania Umowy ubezpieczy i zapewni ciągłość obowiązkowego ubezpieczenia odpowiedzialności cywilnej posiadaczy pojazdów mechanicznych zgodnie z Ustawą z dn. 22 maja 2003 o ubezpieczeniach obowiązkowych, Ubezpieczeniowym Funduszu Gwarancyjnym i Polskim Biurze Ubezpieczycieli Komunikacyjnych (Dz. U. z 2016 r., poz. 2060 wraz z późniejszymi zmianami).

**§ 12**

**Postanowienia końcowe**

* + - * 1. Strony zobowiązują się w czasie trwania Umowy oraz po jej rozwiązaniu do zachowania w tajemnicy wszystkich nieujawnionych do wiadomości publicznej informacji dotyczących przedsiębiorstwa drugiej Strony, w tym informacji handlowych, produkcyjnych, technicznych, technologicznych, organizacyjnych, finansowych, personalnych oraz każdych innych informacji, których ujawnienie może narazić drugą Stronę na szkodę, a które zostały przekazane lub które zostały przez Stronę pozyskane w inny sposób w czasie obowiązywania Umowy.
        2. Każda ze Stron zobowiązuje się do niezwłocznego informowania drugiej Strony w formie pisemnej o każdej zmianie jej adresu i jej pozostałych danych wskazanych w komparycji Umowy, które stanowią także jej adres do korespondencji. Zmiana ww. danych nie stanowi zmiany Umowy. Wszelka korespondencja, zawiadomienia bądź wszelkie inne notyfikacje lub oświadczenia w formie pisemnej przesłane przez Stronę do drugiej Strony opłaconym listem poleconym na ostatni wskazany przez tę drugą Stronę adres korespondencji, uważane będzie za skutecznie doręczone drugiej Stronie, przy czym za datę doręczenia uznana będzie także data drugiego awizowania przesyłki poleconej opłaconej wysłanej na ostatni adres korespondencji podanej przez drugą Stronę.
        3. Korespondencję należy kierować na wskazane adresy:

Korespondencja kierowana do Zamawiającego:

Gmina Dobrzyniewo Duże, ul. Białostocka 25, 16-002 Dobrzyniewo Duże

[kancelaria@dobrzyniewo.pl](mailto:kancelaria@dobrzyniewo.pl)

tel. 85 742 8155

fax. 85 7197147

**Korespondencja kierowana do Wykonawcy**:

………………………………………………………………………………………..

* + - * 1. Ewentualne spory wynikłe na tle realizacji niniejszej umowy rozstrzygane będą w drodze negocjacji, a w przypadku nie osiągnięcia porozumienia, sprawy będą rozstrzygane przez sąd powszechny według właściwości miejscowej Zamawiającego.
        2. Wszelkie zmiany do Umowy wymagają zgody Stron w formie pisemnej pod rygorem nieważności, z zastrzeżeniem ust. 6.
        3. Zmiana osób upoważnionych do prowadzenia realizacji umowy, o których mowa w § 10 oraz zmiana adresu (w tym poczty elektronicznej) Stron Umowy na potrzeby bieżącej korespondencji i współpracy, nie wymagają zmiany Umowy i następuje przez pisemne powiadomienie drugiej Strony.
        4. W odniesieniu do art. 144 ust. 1 pkt 1 ustawy Prawo zamówień publicznych – Zamawiający zastrzega sobie możliwość zmiany warunków umowy na etapie jej realizacji w zakresie:

1) umownego wynagrodzenia brutto Wykonawcy, w przypadku zmiany przepisów dotyczących stawki podatku VAT lub podatku akcyzowego, w takim przypadku strony dostosują treść umowy do obowiązującego prawa;

2) terminu – opóźnienie w realizacji dostaw spowodowane siłą wyższą, w tym klęskami żywiołowymi, warunkami atmosferycznymi uniemożliwiającymi zrealizowanie dostawy w terminie – w takim przypadku strony uzgodnią termin realizacji dostaw uwzględniający wystąpienie siły wyższej.

* 1. We wszystkich sprawach nie uregulowanych w niniejszej umowie, stosuje się przepisy Kodeksu cywilnego, jeżeli przepisy ustawy Prawo zamówień publicznych nie stanowią inaczej.
  2. Niniejsza umowa została sporządzona w trzech jednobrzmiących egzemplarzach, 2 egz. dla Zamawiającego i 1 egz. dla Wykonawcy.
  3. Integralnym składnikiem Umowy jest formularz oferty Wykonawcy z dnia ….

**ZAMAWIAJĄCY:** **WYKONAWCA:**

1. Wpisać wartość ze znakiem „+” lub „-”. [↑](#footnote-ref-1)
2. Wpisać wartość ze znakiem „+” lub „-”. [↑](#footnote-ref-2)
3. Wykonawca skreśla niepotrzebne. [↑](#footnote-ref-3)
4. Jeżeli dotyczy. [↑](#footnote-ref-4)
5. Wykonawca skreśla niepotrzebne. [↑](#footnote-ref-5)